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on the 
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TESTIMONY OF EVERETT D. GLOVER 

The testimony of Everett D. Glover was taken at 11 a.m., on March 24, 1964, 
in the office of the U.S. attorney, 301 Post Office Building, Bryan and Ervay 
Streets, Dallas, Tex., by Mr. Albert E. Jenner, Jr., assistant counsel of the 
President’s Commission. 

Mr. JENNER. Mr. Glover, would you stand ? Do you promise to tell the truth, 
the whole truth, and nothing but the truth in response to my questions in the 
taking now of your deposition? 

Mr. GLOWER. I do. 
Mr. JENNER. Mr. Glover, you have received, I think, sometime last week a 

letter from Mr. Rankin, general counsel for the Commission, advising you we 
desire to take your testimony by deposition. 

Mr. GLOWER. Advising me that you wanted to take my testimony. I don’t 
know whether it was specifically deposition, but yes. 

Mr. JENSER. Now the Commission has been established to investigate and 
report all the circumstances surrounding the assassination of President Ken- 
nedy and any participation by Lee Harvey Oswald and Marina Oswald and 
others in that tragic event. 

We understand that you had some acquaintance with the Oswalds as well 
as people in the community who, in turn, had an acquaintance with the Os- 
wald’s, and that you also had an acquaintance with George De Jlohrenschildt, 
naming him in particular, although there are others I will probably examine 
you about. But it is in those general areas that I will proceed. 

Now you are at liberty to have counsel present should you so desire, and 
since you don’t appear to have anybody with you, I assume you do not, wish 
any counsel? 

Mr. GLO~EB. That’s right. 
Mr. JENNEB. Your name is Everett D. Clover? 
Mr. GLOVEB. Right. 
Mr. JENNER. Do you reside in Dallas, Tex.? 
Mr. GLOVER. Right. 
Mr. JENNEB. Where is your present residence? 
Mr. GLOVER. My present residence is 9338 Webbs Chapel Road, Dallas, 20. 
Mr. JENNER. How long have you resided there, sir? 
Mr. GLOVER. Since January 1, of this year, 1964. 
Mr. JENNEB. Where did you reside immediately prior to that? 
Mr. GLOVER. 5723 Southwestern Boulevard. I forget the zone in Dallas. 
Mr. JENNER. How long had you resided there? 
Mr. GLOVER. Sometime around April 20, of 19133. 
Mr. JENNER. I will have to keep going back. Where did you live prior to that? 
Mr. GLOWER. I lived at 4449 Potomac in Dallas also. It is in University Park. 
Mr. JENNER. For what span of time? 
Mr. GLO~JZR. Span of time there, I don’t have the figures right in my mind, 

but approximately 2 years there. 
Mr. JENNEB. That would take you back to sometime in 1961? 
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Mr. GU)VER. Yes. We’d have to check these to be sure, this is approximately. 
Mr. JENNER. That is sufficient. I will ask you this general question. Over 

how long have you resided in Dallas or the Dallas area? 
Mr. GLOVEB. Since 1955. June 2, 1955, I took a position with Socony Mobil 

Oil Co. and came here to work on that day. I have lived here since that time. 
Mr. JENNER. Are you married? 
Mr. GLOVER. I am married; yes. 
Mr. JENNER. Do you have a family? 
Mr. GLOVER. Well, I am married for the second time at the present time. My 

former wife and a son by my former marriage are living in Pennsylvania. 
Mr. JENNER. Of what country are you a native? 
Mr. GLOVEIL United States. 
Mr. JENNEB. You were born in the United States? 
Mr. GLOVEB. Oh, yes. 
Mr. JENNEB. How old are you? 
Mr. GLOVE& 47 years old. 
Mr. JENNEB. Where were you born in the United States? 
Mr. GLOVEIL I was born in Worcester, Mass. I resided in Millbury, Mass., 

but I was actually born in the city of Worcester. 
Mr. JENNER. Tell me about your education, please. Elementary school and 

high school and if you went beyond high school. 
Mr. CLOVER. Yes; I went to college at North Clark University in Worcester, 

Mass., and I later went to the Gniversity of Wisconsin. I completed a master’s 
degree there and a great deal of work on a doctor’s degree. 

Mr. JENNER. So you have a bachelor of arts degree? 
Mr. CLOVER Yes. 
Mr. JENNEFL And master’s degree and you have completed a good deal of work 

on a Ph. D.? 
Mr. G~ovxa. Right. 
Mr. JENNER You were first married when? 
Mr. GLOVEB 1940. 
Mr. JENNEB. Where were you residing then? 
Mr. Gnovxa. At that time I was residing in Worcester, Mass. 
Mr. JE~NEX. What was your wife’s maiden name? 
Mr. GLO~EFL The name was Mary Elizabeth Butler. 
Mr. JENNEB. She was a resident of Worcester, was she? 
Mr. GLOVE% She was a resident of Worcester. 
Mr. JENNEB. And was a native-born American? 
Mr. Gnovxn Yes; she was. 
Mr. JENNER. How many children do you have by that marriage? 
Mr. Gnovna. I have one. 
Mr. JENNEB. He is with his mother, is he? 
Mr. GLOVEXL He is with his mother now in Pennsylvania ; yes. 
Mr. JEN~ER. That marriage was terminated in divorce when? 
Mr. GLOVER. In Texas last year, 1963, in June, I believe it was, the 29th. 
Mr. JENNER. All right, had you been separated from your wife prior to that 

time? 
Mr. GLOVEB. Yes; I had been s’eparated. 
Mr. JENNEB. When did the separation occur? 
Mr. Gnovxa. The separation occurred on approximately September 1 of 1962. 
Mr. JENNEX Where were you residing then? 
Mr. GLOVER. I was residing at 4449 Potomac. 
Mr. JENNER. Did your wife leave this vicinity then? 
Mr. CLOVER. Yes ; she left this vicinity then. 
Mr. JE~NEB. And returned to where or went to where? 
Mr. GIIOVER. She didn’t return. The circumstandes of her leaving were that 

my son is very interested avocationally in ice skating, and he had earned enough 
money selling the Times Herald, the local newspaper, to take him for 1 summer’s 
ice skating, and it so happened that he ended up in Hershey, Pa., which has a 
teacher or pro who is very good, and the circumstances just happened that way. 

Mr. JENNER. Indoor arena rink? 
Mr. GLOVER. Yes ; he stayed there for the summer and he wanted to stay there 
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beyond that time very badly. He wanted to continue his ice skating under some 
such situation as he had there, and my wife and I had not gotten along too well, 
and it seemed like a natural time to make a separation, so she left and went to 
Pennsylvania during this time at approximately the end of the summer and 
stayed there, and I filed for a divorce, 

Again I am not sure of the actual date, but approximately December 1 of that 
year, 1962. And the divorce was granted in the summer in 1963, approximately 
June 29, of 1963. 

Mr. JENNER. And you remarried when? 
Mr. GLWER. I r’emarried August the 26th of this same year, 1963. 
Mr. JENNER. And remained in the same quarters, did you? 
Mr. Gnovxx. No; I moved about April 20 to 5723 Southwestern Boulevard 

after having sold the house at 4449 Potomac, which I owned, and made the 
divorce settlement. 

Then I moved to 5723 Southwestern Boulevard where I rented a house with 
two colleagues of mine where I worked, who were all unattached, since I had to 
move from 4449 Potomac. One moved in on December 1,1962, and another one on 
January 1,1963. 

Mr. JENNER. Now when you and your wife separated, that is when she went 
to Pennsylvania, Hershey, Pa., with her son for this period, did anyone join you 
in your quarters as roommates or persons living with you? 

Mr. GLOVER. Well, these are the people I just referred to. One man, Richard L. 
Pierce, who works with me in the same section of my laboratory, joined me 
December 1, of 1962, and the second man, Volkmar Schmidt, who came from 
Germany and worked with the company as a geologist, came to live with me 
approximately January 1. 

It was an arrangement we tried out to see if there would be mutual 
satisfaction. 

Mr. JENR’ER. Do you have a German derivation? 
Mr. GLOVER. I do not. 
Mr. JENNER What is yours? 
Mr. GLOVER. My background on that respect, my derivation would be English 

on both sides. I know on the Glover side it is English and goes back down to the 
1700, but I don’t know the other side very well. 

Mr. JENNER. All right. What is your occupation, profession, business or 
avocation? 

Mr. CLOVER. Well, occupation is as a chemist working with the geology group 
in the exploration section of Socony Mobil Oil Co., Field Research Laboratory 
here in Dallas. 

Mr. JENNER. Your master’s degree was in what? 
Mr. GLOVER. It was in soil science. 
Mr. JENNER. Involved chemistry? 
Mr. GLOWER. Involved chemistry of fine grain material such as soil, sediments, 

and so forth. 
This is the reason that I am working where I am, because of the kind of work 

I do, in the geology section. It is not soil per se, but using techniques in dealing 
with problems similar to soil problems. 

Mr. JENNER. And in turn, related to the discovery or production or recovery 
of oil? 

Mr. Gnovxa. It is related particularly to the exploration for oil. That is the 
study of the mechanical constituents of rocks in which the oil is found. 

I would say involving research work in order to find some more easily recog- 
nized signs of oil. That is the long term objective. 

Mr. JENNFX. I would say this to you, sir. It is common that witnesses can, 
especially in this type of examination where the witness sits across the desk from 
a questioner, to drop his voice. So to the extent that you can recall it, you won’t 
do it all the time, keep your voice up. 

Mr. GLOVER. Yes. 
Mr. JENNER. Are you acquainted with a Mr. George De Mohrenschildt? 
Mr. GLOVER. Yes; I am. 
Mr. JENNER. When and under what circumstances did you first become ac- 

quainted with Mr. George De Mohrenschildt? 
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Jlr. GLOVER. Again this is connected with my ice skating activities which 
I didn’t mention. I mentioned my son%. 

One of my avocations is ice skating. I do not know the exact time, but 
sometime in the period, I would say 19.56 to 1939, when I have been ice skating, 
I met Mrs. De Mohrenschildt on the ice rink skating by herself. She skated 
a considerable time, maybe, probably, part of a year, and then later she brought 
Mr. De Mohrenschildt there, and that is the first acquaintance I had with them. 
This was a casual acquaintance. 

Mr. JENNER. Is this the present Mrs. De Mohrenschildt? 
Mr. GLOVER. This is the present Mrs. De hlohrenschildt. 
hlr. JENNFX Was she then married to Mr. De Mohrenschildt? 
hlr. Gnovxs. I have no way of knowing. I wouldn’t have thought of this 

particularly except in conversation with the FBI. By their reaction, what 
he said, apparently there was some question about this, but I wouldn’t have 
known that myself. I assumed she was. 

Mr. JENNER. Well, in order that we are certain we have the same lady in 
mind, did you learn what her first name was? 

Mr. GLOVES Yes. The name she wanted to be called was “Jon,” the French 
J-&a-n-n-e. 

I didn’t see it written down, but she insisted on her being called “Jon,” the 
Erench. 

Mr. JENNER. By American, it is Jeanne? 
Mr. GLOWER. Jeanne, right. 
Mr. JENNER. When you talk about ice skating, you mean figure skating? 
Mr. Gnovxs. Figure skating ; right. 
Mr. JENNEE. This relationship, at least for a time, was relatively casual? 
Mr. GLOVER. It was very casual. In fact, they did not seem very much inter- 

ested in other people. 
Mr. JENNER. Did that acquaintance ripen eventually into a friendship, or 

at least a closer relationship than that you have indicated? 
Mr. GLOVER. Well, there are two phases of my acquaintance with them. The 

first phase ended when they didn’t come to the skating rink any more, and 
I cannot recall when this was. But if it were necessary to find out, I could 
possibly find out more in detail, because they joined the Dallas Figure Skating 
Club which I belonged to, and it was after I had belonged to that organization 
a year or so that they left. 

Mr. JENNER. Would you give me for the moment your best recollection as to 
when the tlrst period of time to which you have reference ended? 

Mr. GLXPER. Ended? 
Mr. JENNEB. That is, the casual acquaintance. 
Mr. GLOVE&. I really honestly don’t know when that was. 
Mr. JENNEB. Maybe we can get at it this way. What is your present recollec- 

tion as to the intervening span in which you had either little or no contact with 
the De Mohrenschildts? How long did that run? 

Mr. Grovss. Well, I know when I met them--I think I know when I met 
them again. This was in connection with playing tennis. And that must have 
been in the spring, I believe, of 1962, sometime in that period. 

Mr. JENNER. You and your former wife were still living together at that time? 
Mr. CLOVER. Yes, that’s right; my former wife was still in Dallas. 
Mr. JENNER. Would you say that the intervening period when you had a little 

or no contact with the De Mohrenschildts covered as much as a couple of years? 
Mr. GLOWER. I would say that is what I think, but I could check this point 

if necessary. 
Mr. JENNER. We will let you know as to whether we want you to do that. 
That acquaintance was then renewed under what circumstances? 
Mr. GLOVEE. I went to a party at a friend’s house one night. 
Mr. JENNER. Who is the friend? 
Mr. Gnovn~. The man’s name is Lauriston C. Marshall. 
Mr. JENNER. That is a new name to me. 
Mr. GLOVER. Well, he is called Larry, but his name, I am quite sure, wa- 
Mr. JENNER. L-a-u-r-i-s-t-o-n C. M-a-r-s-h-a-l-l? 
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Mr. GLOVER. Yes. 
Mr. JENNER. All right. 
Mr. GLOVFR. He lived in Garland here. 
Mr. JENNER. Garland, Tex.? 
Mr. GLOVER. Right. This is not where I met the De Mohrenschildts, but that 

is the connection. I was at his house and I met Sam Ballen. And something 
was said about playing tennis, and it turns out that he likes to play tennis and I 
also like to play tennis. I hadn’t played very much since I had been in Dallas, 
but I always wanted to play more than I had a chance to, and he said, “How about 
tomorrow morning?” and I agreed, okay. 

So when I went to play tennis the next morning, it turned out that the other 
two people involved in this match of four people, doubles, was the De 
Mohrenschildts. 

Mr. JENNER. You played doubles in tennis with him the next morning, Sun- 
day morning? 

Mr. GLOVEB. This sounds right. I believe it was a Saturday night party, and 
I was playing Sunday morning. I believe that is what it was. 

Mr. JENNER. And your friendship with the De Mohrenschildts blossomed? 
Mr. GLOVEE. Well, we played tennis an awful lot more. That was the basis. 
hlr. JESNER. You say the double, the lady who played tennis with you on 

that initial occasion, was the same lady who had accompanied Mr. De Nohren- 
schildt earlier on the ice rink? 

Mr. GLOVER. That’s correct. 
Mr. JENNER. Will you tell me, please, and I want you to tell me in your own 

words. I will try not to interrupt you, or at least I will keep it to a minimum, 
what you learned about George De Mohrenschildt first? 

Mr. Gnovrm. You mean what I learned about him from my complete acquaint- 
ance with him? 

Mr. JENNEB. Yes. 
Mr. GLOVER. What he was like and so forth? 
Mr. JENNER. What he was like, what you learned from him, if you can in- 

dicate information you received directly from him as to his travels, if any, as to 
his work, as to any associations he had. 

Mr. GLOVER. Well, it is pretty hard to produce some order out of it, because 
I never got a complete picture. But he had apparently, and I believe this to be 
true, had come back from a trip to South America. I mean to Mexico where 
he had walked from the north edge of Mexico down to Central America, to 
Panama. 

Mr. JENNER. Your information in this respect was obtained directly from him? 
Mr. GLOVER. Directly from him and also by films which he had showing his 

trin. and also -~ -_, the fact that he apparently corresponded with Sam Ballen during 
the time that he had been down there, and that was mentioned, the fact that 
he had corresponded. 

Mr. JENNEB. Who mentioned it, Ballen or De Mohrenschildt? 
Mr. GLOVEB. I couldn’t be sure about that, sir, but from one or the other peo- 

ple, I am sure I got the distinct impression that they corresponded. 
He sent letters to Sam Ballen during the time he was there, so I do believe, 

and I have no reason not to believe, that he made such a trip, seeing the fllm. 
Mr. JENNEB. You saw the film? 
Mr. GLOVEB. Yes. 
Mr. JENNEB. You also talked to Mr. De Mohrenschildt, or he with you? 
Mr. GLOVEB. Yes. 
Mr. JENNFX You had conversations with him about his trip to Mexico, and 

he told you about it? 
Mr. GLOVEB. Yes. 
Mr. JENNEB. Did he exhibit the film? 
Mr. QLO~EFL He exhibited the film. 
Mr. JENNEB. Was Mrs. De Mohrenschildt the lady called Jeanne and who 

preferred to be called “Jon” (Jeanne) ? 
Mr. GLO~EE. Yea. 
Mr. JENKEX. Was she present when the film was shown? 
Mr. GLOVEB She was present. 
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Mr. JENNER. And you also had conversation with her? 
Mr. GLOVER. Yes, sir; I did. 
Mr. JENNEFL Did she confirm, as well as Mr. De Mohrenschildt, their trip, 

walking trip into Mexico? 
Mr. GLOVER. Yes. 
Mr. JENNEIZ. Was anything said about the De hlohrenschildts, either of them 

having any-having met any officials with the Soviet Union? 
Mr. Gnovxa. During that trip? 
Mr. JENNEEL Yes. 
Mr. GLOVER. No, sir; not that I remember. 
Mr. JENNEB. Not at all? 
Mr. Gnovxa. Nothing was said. 
Mr. JENNER. You have no impression on that score, then? 
Mr. GRAVER I cannot remember any such thing was said. 
Mr. JENNER. I take it then, it is your impression that this was a walking 

pleasure trip, a vacation, that sort of thing in which he and Mrs. De Mohren- 
schlldt traveled from the border-that would be the north border of Mexico 
down as far as Panama? 

Mr. GLOVER. Yes, but I would amend your statement a little bit. You said 
pleasure trip. It was in a sense, the way I understood the reason for this was, 
that De Mohrenschildt had a son and daughter by his, according to him, I be- 
lieve, last marriage. The son had died of cystic fibrosis, and I had the impres- 
sion that he was very much attached to his son, and this was one of the reasons 
that he sort of threw up everything. I had been given to believe he was in the 
oil consulting business. 

Mr. JENNER. You were given to believe that De Mohrenschildt was in the oil 
consulting ‘business? 

Mr. GLOVER Previous to that and after that time, too, and that he had thrown 
everything up and done this. He said that he and someone else started to make 
this trip at a much earlier time. I am not sure what time it was, but it was a 
long time. Seems to me he said they tried to drive a Model “T” Ford and 
hadn’t been successful. 

Mr. JENNER. That would be quite a long time ago? 
Mr. GLOVER. Yes. That might be older than De Mohrenschildt is. I don’t 

know when he came here, really, of course. 
Mr. JENNER. All right. 
Mr. GLOVER. But anyway, maybe it is a Model “A” Ford. I really am not 

sure about that point. It doesn’t sound right, a Model “I”’ Ford. 
Mr. JENNER. A Model “T,” say that is my error, and the Model “A”- 
Mr. GLOVER. Model “A” came in 1927 and 1928. 
Mr. JENNER. 1927, 1928, and 1929. I was about a junior in college then. 
Mr. GLOWER. Yes. I am a little bit younger than that. I was 10 years old in 

1927, but I distinctly remember the Model “T’s,” I am not sure, but the im- 
portant thing as far as my recollection was, he said he wanted to take this trip 
and started to take it with another fellow and he didn’t get very far, but then 
he this time did take the trip and the feeling I had was the motivation was- 
he had been completely broken up by his son dying and he wanted to do this 
a long time ago, he went ahead and did it. 

And his wife wanted to do it with him and they did it. 
Mr. JENNER. So the impression you obtained from the conversation you heard 

overall was that the trip was not motivated by any objective or plan to have any 
contact with any persons connected with the Soviet Union, or representing the 
Soviet Union? 

Mr. GLOVER. No ; I did not get any such impression. 
One other thing, I did get the impression, he mentioned specifically that he 

had some business along the way, which was looking at old mining areas. 
Sow I got the impression, although it was a hazy one, that he was actually be- 

ing paid by some private concern to look at old mining areas as he passed through 
there. 

Mr. JEXXER. 911 right. Did you have any impression of any other trips that 
Mr. De Mohrenschildt made outside of this country? 

Mr. GLOVER. Yes. He told me that after the war he was on a, I don’t know 
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whether he was connected-somehow he said with a State Department venture 
which he was doing something with regard to advising in oil matters in 
Yugoslavia. 

Mr. JENNER. And that he had gone to Yugoslavia? 
Mr. GLOVE&. He had gone to Yugoslavia, he told me that. He described the 

living there when he was there, drinking lots of wine in Yugoslavia with women 
and so forth, and it wasn’t very descriptive, b& from what he said, I got a very 
distinct impression he had been there, yes. 

Mr. JENNER. Did you get an impression that he was married at that time? 
Mr. GLOVEB. I did. In fact, the impression I have, and I am not sure exactly 

where it all comes from, when I first met Mrs. De Mohrenschildt, she was alone, 
and her husband was never with her, and she was not very cordial at all. 

You saw someone skating around and you’d just say a word and she was not 
particularly cordial. 

,And even later, I am not sure exactly the amount of time, but maybe a season 
of skating, he appeared. 

And I assumed afterwards, I am not sure what basis I had, that this was the 
time that he was away in Yugoslavia, and he came back. And I think they 
referred to that afterwards, as if that were the case. 

Mr. JENNER In this early period was anything else said to you affirmatively 
that Jeanne or “Jon” De Mohrenschildt was his wife at that time? 

Mr. GLOVE& When I come to think of it, I don’t know of any specific instance 
where there was a big point made of them being married, but I assumed, since 
they were living together, and I just assumed that. 

Mr. JENNER. How do you know they were living together? 
Mr. Gnovxa. At what time? 
Mr. JENNEB. The earlier period. 
Mr. CLOVER. The earlier period, no. The later period I didn’t live too far 

away from them. I would go to their house and have a glass of beer after 
the tennis match, and later I went to their house quite often. 

Mr. JENNEB. The tennis match was the second period? 
Mr. Gnovna. The Erst period I don’t have any proof whatsoever except it 

seemed to me they were giving the same name. 
Mr. JENNER. They were? 
Mr. GLOWER. I believe so. Now that could be checked with the Dallas Figure 

Skating Club where they were members. I assumed they were husband and 
wife. 

Mr. JENNEB. What did you learn as to George De Mohrenschildt’s past in 
connection with whether he had been married more than once? 

Mr. GLOVER. He said he had been married four times, including this. 
Mr. JENNER. Including the marriage to Jeanne or Jon? 
Mr. GLOVER. Yes. 
Mr. JENNEE. So he had had three marriages prior to this time? 
Mr. Gnovxa. That is what he said. He used to talk about that quite often, 

make remarks to the fact that he had been married four times. 
Mr. JENNER. You have mentioned a son who died. Did he say anything about 

having any other children? 
Mr. GLOWER. A daughter. 
Mr. JENNEB. A daughter? 
Mr. GLKBVE~ Same wife. 
Mr. JENNEXZ. Was anything said about whether she was alive or dead? 
Mr. GLOVEB. Yes ; he talked quite a bit about her. 
Mr. JENNER. As being alive or dead? 
Mr. Gnovxa. As being alive. 
Mr. JENNEE. Was there an occasion eventually in which there was a discus- 

sion in which he indicated that she had been-she had become deceased? 
Mr. GLOVFB NO. He never indicated anything to me that she had become 

deceased. He talked quite a bit about her and was still talking about custody 
of the daughter who was remaining with the mother, who was trying to prevent 
any possible change in custody. That was right up to the last I knew him. 

Mr. JENNER. Do you recall whether at any time you stated to the FBI that 
he had two children and they had both died? 
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Mr. GLOWER. I stated that he had two children? 
Mr. JENNER. Yes. 
Mr. GLOVER. And they had both died? 
Mr. JESNER. Did die, yes. 
Mr. GLOWER. I did not state such. 
Mr. JEPTXER. Had two children by the marriage to Wynne Sharples. 
Mr. GLWER. The last name Sharples is correct, and I remember the nickname 

“Deedee” of the woman who he said he was married to by whom he had two 
children. 

I did not say to the FBI that he had two children who died. I have said 
he had two children one of which died who apparently had cystic fibrosis. 

Mr. JENNER. All right, did he mention any other relative of his? 
Mr. GLOWER. I was asked this question by the FBI, and I believe he men- 

tioned-1 know he mentioned a brother-a brother who taught school, and 
I believe it is Dartmouth, X.H., and I think he taught history. 

Anyhow, he taught some subject or related subject on liberal arts, but I don’t 
know. 

Mr. JENKER. He did mention Dartmouth? 
Mr. CLOVER. I couldn’t be sure. 
Mr. JENNER. Could have--could he have mentioned Princeton instead of 

Dartmouth? 
Mr. GLOVER. I don’t think so, because I remember it being in that area up 

in the upper New England States, somewhere. 
Mr. JENNER. Was there any discussion of Jeanne or “Jon’s” background? 
Mr. GLOVER. Yes. The impression I got of her background was that she was 

of White Russian stock and came through China where she was married, and 
then came to this country. That is the impression I got. 

Mr. JENNER. That she had come from Russia and gone to China? 
Mr. GLOVER. I don’t know whether anyone said White Russia, but whether 

they said that or not, I got the impression that she had come originally from 
Russia. 

Mr. JENNER. Did you learn anything about-perhaps I’d better so pursue 
Mrs. De Mohrenschildt. She had come through China? 

Mr. GLOVER. She lived in China and was brought up there as a young girl, 
married, presumably, a Chinese man, and then came to this country. That is 
the story I got, and apparently from what she said, he did not adjust. 

Mr. JENNER. She came here with her husband? 
Mr. GLOVER. That is the impression I got. 
Mr. JENNER. You had the impression that he was a Chinese? 
Mr. CLOVER. I had that impression. 
Mr. JENNER. After they arrived here, the husband did not adjust well? 
Mr. GLOVEIL Right, and it led to their breakup. 
Mr. JENNFR. And they were then divorced? 
Mr. GLOVEFL Yes. 
Mr. JENNER. Or at least broke up, as far as you know? 
Mr. GLOVFX That is the impression I got. 
Mr. JENNER. And that her marriage to George De Mohrenschildt was her 

second marriage? 
Mr. Gnovsa. That is the impression I got. 
Mr. JENNER. Did you learn whether Mrs. De Mohrenschildt had any business 

or occupation herself? 
Mr. GLOVER. Yes, I did. She had worked some time during-at the time that 

I first met her, she worked as a designer of clothes. 
Mr. JENNER. For what company? 
Mr. GLOVER. I don’t know what company, but she worked here in Dallas at 

the time. I believe at the time she joined the Figure Skating Club, someone 
learned that. I don’t think she told me particularly, but someone, that she did 
this. 

Mr. JENNEB. Did you ever have a conversation on the subject with her which 
served to confirm the report that you had obtained from someone else? That 
is, that she worked as a designer here in Dallas. 

Mr. GLOVER. I cannot recall at the time of the first meeting with her, but at 
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a later time, from things that were said, I am quite sure that she referred to 
that time n-hen she worked, yes, here in Dallas. 

Mr. JESSE% Give me your general impression of her. What kind of person 
‘rras and is she? 

Mr. GLOVER. Well, the most obvious thing abcut her that I can recall was 
her rery, very great desire to help and dominate people, to help solve their 
problems, is the thing that always impressed me about her. 

She had one daughter, which I haven’t mentioned, apparently by this previous 
marriage, n-ho grew up and who I met one time n-hen she was passing 
through. 

Mr. JEXKEX That is, passing through Dallas? 
Mr. GLOVER. With her husband. That n-as during the later period. 
Mr. JESSER. She was married and lived somewhere else in this country? 
Mr. GLOVFX. All I know is that daughter and husband came from a Jlesican 

trip and rere going to Alaska. 
And she had this one daughter who she talked very much about, how she 

had brought her up and so forth, and she seemed to hare a desire to sort of 
help people out and sort of arrange their affairs. 

She tried one time to give me adrice on my family situation, at, which time, 
as one would say, I told her off, told her that I had my o\\*n ideas about Fhat I 
vanted to do about the situation and n-as not interested in hers at all. But 
that is the most outstanding impression I hare of her, always trying to do 
something for someone, arrange things in some rray, sort of an orerdeveloped 
mother tendency, to me. 

Mr. JENSER. Describe the physical characteristics of her, please. 
Mr. GLOVER. Physically, I am depending somewhat on some pictures she 

showed. According to her, when she showed pictures in the album. 
‘Ilr. JEXXER. I don’t mean-are you relating to the pictures to describe Mrs. 

De Xohrenschildt? 
Mr. GLOVER. R’o ; Fell, I Till just leare t.hat out, if you prefer. 
Mr. JENXEX. Describe the physical characteristics of Mrs. De Mohrenschildt 

as you knew her. saw her. 
Mr. GU)VER. Well, she was a person Kho looked in fairly good physical shape. 
Mr. JENNER. About how old? 
Mr. GLOTER. She looked like she was about 40 years old. She was accumulat- 

ing fat on her body which was very noticeable. We played tennis all the time, 
and she looked like someone fortyish and n-as beginning to get quite a lot of fat. 

Mr. JENNER. What about coloration? 
Mr. GLOVER. Color of hair was brown, medium brown. I don’t remember 

people’s eyes very well. It sort of seems to me like they were blue. I am 
not sure. Her height was medium height. 

Mr. JENNER. Medium for a woman and medium for a man differ-what would 
you say, fire two, or five three or fire five? 

Mr. GLOVER. I am not very conscious. I would say fire fire or five six, maybe. 
Mr. JENSER. Miss Reporter, would you please stand and tell us how tall you 

are? 
The REPORTER. I am fire two and a half in my stocking feet and about five five 

with heels. 
Mr. JENNEFL Having observed the reporter, what is your present recollection 

about Mrs. De Mohrenschildt’s height. Is she taller or shorter? 
Mr. GLOTER. I would say her height without her heels or anything was at 

least as tall as she is standing now, would be five five or fire six which I said, or 
possibly taller than that. I am not very sure. 

Mr. JENNER. But she was inclined to be on the heavy side? 
hlr. GLOTER. Slightly. She was getting heavy. 
Mr. JEKNER. What would you say she weighed, offhand? 
Mr. GLOVER. She talked about that when we were playing tennis. I can’t 

remember. I really don’t know. Maybe, I would say, 110 to 120, or so. 
Mr. JENNER. She was five five and she weighed 110 pounds? She would be 

awfully thin. 
Mr. GLOVER. ‘Well, she must have weighed more than that. I am not very 

conscious about that. 
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(Comments off the record.) 
Mr. GLOVEB. Maybe she would be 130 or so. Maybe she weighed a little bit 

more than that. 
Mr. JENNEB. Did Mr. De Mohrenschildt speak to you of his background? 
Mr. GLOVEB. He spoke somewhat of it. I didn’t get a very clear picture of the 

exact tracings of his background. I got a picture of him having been born in 
Sweden. He said he came from Sweden. And having lived in Russia for a short 
time, and then having left there. And the next thing I remember him saying 
was that he fought with the Polish National Army sometime in the Second 
World War, and had left the army. Now I am not quite sure when that was, 
when the army was disbanded, when Hitler invaded, or some other time. I am 
not sure. It must have been then, I guess, but that is the hazy impression I 
have of that part of it.< 

Mr. JENNEB. At the time of the invasion of Poland by Hitler, which was 
roughly September of 1939, De Mohrenschildt then left Poland? 

Mr. GLOVEB. Well, he left the Polish Army at the same time. I really don’t 
know for sure when that was. I didn’t think very much about it. 

Mr. JENNEB. Did he say he came directly to this country at that time? 
Mr. CLOVER. I do not have any impression of him saying he came directly here, 

no. The next thing I remember about his telling his background was that he 
came here to this country. 

Mr. JENNEB. Here in Texas? 

Mr. CLOVER. First he came to New York, according to his story. And I remem- 
ber one comment he made about that. He was wined and dined and passed 
around to people who he knew in some way, and this was fine, but when he came 
to find a job, he had a lot of trouble. And the next period I remember is that he 
was at the University of Texas, and I assume he was going to school and got a 
degree in petroleum engineering. 

Mr. JENNER. But you are not so sure about that? You have the impression that 
he was a person who had the benedt of higher education? 

Mr. GLOVER. Yes ; I assumed that he had had at least some school knowledge 
of the subject of petroleum engineering or petroleum in general. 

Mr. JENNEE. He did say that he attended the university in this State? 
Mr. Gxovxn Yes ; he said he attended the University of Texas, I am quite sure. 

At least I got that impression. I am not sure of his exact words. He talked 
about being a student, so I guess I just assumed that. I don’t know whether he 
said specidcally he attended as a full-time student. 

Mr. JENNEB. Describe George De Mohrenschildt. 
Mr. Gnovxn He is a heavy set rather Mr. Atlas type. 
Mr. JENNEB. Atlas or Adonis? 
Mr. GLOVEB. I notice that he is still around, Mr. Atlas. Very healthy looking 

specimen. Tall and heavy set. Little bit clumsy in his movements. 
Mr. JENNEB. A big man, in other words? 
Mr. Gnovxs. Big man, yes. 
Mr. JENNEB. And handsome? 
Mr. GLOVEB. Well, that is a matter of what you call handsome. 
Mr. JENNEB. You described him in that respect. 
Mr. GLOVEB. Well, I think he was a, he might be called handsome by somebody. 

I would call him a good heavy-looking physical specimen. 
Mr. JENNEB. Color of hair? 
Mr. GLOVEB. Hair was some kind of brown. 
Mr. JENNER. Had a good crop of hair? 
Mr. GLOVEB. Yes ; a lot of curly, wavy hair. 
Mr. JENNEX What about his personality? 
Mr. GLOVEB. He was a very great mixture of things. 
Mr. JENNEL Tell us about it. 
Mr. GLO~EB. He was a very cynical sort of person. He was a Bohemian sort 

of person. 
Mr. JENNEE. What do you mean by that? I think I know what you mean, 

but what do you mean by “Bohemian type of person”? 
Mr. GLOVEB. I mean he lived the kind of life where he went the way he 

10 



wanted to go and he did what he wanted to do and he didn’t care very much 
about what anyone said. 

He wanted to play tennis, morning, noon and night. He wanted to dress 
the way he wanted to. He was not very conforming in his physical dress 
or in his appearance or anything else. But the main thing that impressed 
me most about him was his immaturity. He acted like a fellow who is in 
his teens, who was reacting against everything in the world and never settled 
down, and acted like this minor revolution which occurs in most people, of 
being against authority and so forth, and wanted to travel over the world 
and do things himself. He is sort of a revolution inside of him. It never 
stops. He was sort of a rebel. 

Mr. JENNER. Would you say he really had somewhat adolescent tendencies 
and had never grown up? 

Mr. GLOVER. I would say that he was very much so; yes. 
Mr. JENNER. In your time and my time, we talked about “Joe College.” 

Is that expression familiar to you? 
Mr. CLOVER. Yes. 
Mr. JENNER. Was he that kind of a person, breezy? 
Mr. GLOVER. Yes; very much so. Very outspoken. His language sometimes 

wasn’t very nice. He said anything he wanted to say. 
Mr. JENNFX Was he, in his conversation, somewhat of a braggart? 
Mr. GIXIVER. Yes; he was. 
Mr. JENNER. Talked about himself a great deal and what his accomplish- 

ments were and so forth? 
Mr. GLOVER. Yes; he did. He was somewhat of a braggart. He did, like 

many, many people, he embroidered things. I had the feeling one could 
hever place full stock in exactly all the things he said. He was like a lot 
of people, he embroidered things. Not so much a braggart exactly as just 
one who just talked a lot about everything. I think, yes; he was sort of 
a braggart in a way. 

Mr. JENNER. What would you say were his attitudes and his relationships, 
first, with the male sex, and second with the ladies? 

Mr. GLOWER. Female sex? 
Mr. JENNER. Overall attitude. 
Mr. GLOVER. His overall attitude, one of his preoccupations was sex, seem- 

ingly, the female sex. He used to talk about every female he saw go by. 
He would ride along in his car and blow the horn at any female he saw go- 
ing down the street. And his attitude toward males, as far as I know, there 
was no particular, nothing particular to be said on that subject. 

Mr. JENNER. But he showed considerable interest in ladies? 
Mr. GLOWER. Yes: he showed a very, very great interest in them, sort of 

a preoccupation thing with him. 
Mr. JENNER. Did he seem to ingratiate himself with ladies when he was in 

their presence? 
Mr. GLOVER. Yes; he was even somewhat rougher than that. He would act 

very, very aggressive toward them, very aggressive toward them. I don’t 
know whether his bite was as bad as his bark. I never saw any evidence of 
it, but he was very, very rough and aggressive with people. 

Mr. JENNER. Would you give me your present overall impression of George 
De Mohrenschildt insofar as character and integrity are concerned? 

Mr. GIVER. Well, he was a man who obviously very much embroidered 
things he said. And also from his political opinions, which he gave out from 
time to time, didn’t show very clearly where he stood. 

Mr. JENNEFL Now would you give the circumstances and your--first give 
me your overall impression as to his political views. And I mean political 
in the sense of, first, I mean political in the sense of the views he entertained 
with respect to governments in general, and in particular, I mean aa against 
any political party. 

Mr. GU)~EFL Well, he said-the main thing there is his cynical attitude 
towards things. I don’t think he respected any kind of aL,,hority. I think 
that he is sort of apolitical. He sort of resented having to conform very 
much. But his political views, as far as our system versus communism, for 
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instance, it wasn’t very clear how he stood. He made remarks which sug- 
gested that he didn’t like ‘the way the Communists were treated. Very pointed 
remarks, sometimes. 

Mr. JENNER. He didn’t like the way the Communists were treated? 
Mr. GLOVEB. Yes; he didn’t like the treatment that some Communists were 

given. I can give you an example. 
Mr. JENNER. Tou mean in this country or in the Soviet Union? 
Mr. GLOVEB. Well, I was thinking of outside this country. 
Mr. JENNEB. All right. 
Mr. GLOVEB. So I would say that the whole question- 
Mr. JENNER. What did he say in that respect which gave you that impression? 
Mr. Grovxz. Well, I remember that at the time of Castro and Cuba, when 

the incident occurred of removing the Russian missiles-- 
Mr. JENNEE. Missile sites? 
Mr. GLOVFX Yes ; he was very much upset about this, and he was very angry 

at Kennedy for doing what he did. 
Mr. JENNER. What did he say, as best you can give us in substance? I know 

you can’t remember the words, but in substance, what he said 
Mr. GLOVEE. Well, the substance of what he said, he didn’t like what Kennedy 

was doing at all. And the reason he gave, as far as I can remember, was the 
possible involvement in a nuclear war. 

Mr. JENNEB. You seek to imply that De Mohrenschildt was opposed to what 
Kennedy was doing, not because of dislike for Castro, but rather that he feared 
we would be, those actions might involve us in a nuclear war? 

Mr. GLOVEE. Well, in this particular point, yes. He also remark& which 
shows that he had sympathy with Castreit is not possible for me to separate 
those exactly, but in this particular thing, I remember one time being very, very 
excited about the missile business in Cuba, and this business came up that 
that would lead us into a nuclear war. In other words, he was suggesting that he 
was sympathetic with Castro, at least I thought so-well, Castro is all right, 
he can’t do any harm, he is just a little guy, and this is the general impression 
I got. Again, those may not be the exact expressions that he may have used: 

Mr. JENNEB. Would you give me an example that he was sympathetic with 
what Castro represented? 

Mr. GLOVER. He certainly never, in my acquaintance with him, tried to make 
out a ease for the Communist system against our system. It was just sort 
of his shouting off about this thing I just described. And also I remember one 
very distinctly, which I told the FBI. One time there was a cartoon in the 
newspaper which pictured Khrushchev with the face of a pig, a caricature, and 
George was very, very indignant about them doing that. And I said to George, 
well, he does look like a pig. And after all, the caricature has been around 
since the days of the famous Frenchman- 

Mr. JENNEE. Lautrec? 
Mr. GLOVEB. No; it isn’t Lautrec. It’s Daumier. I don’t know, but that is 

what I was thinking, and he does look like one. And so he showed on this 
point that he resented something very much about this. 

Mr. JENNER. Did you ever get into any political discussions with De 
Mohrenschildt? 

Mr. GLOVEE. There is not very much I remember, because as I say, there 
was never any real discussion about such issues, that amounted to anything, 
but there were occasions when he seemed to agree to what I consider a reasonable 
view. 

For instance, things in Russia at the present time. I recall one instance 
once before that there was a discussion-whether it came from a remark of 
a public flgure in the press or somebody else who may have been present, but 
there was a discussion about the fact that under the Khrushchev regime things 
had loosened up somewhat in Russia. Whoever was responsible for it, I think 
it was a public flgure at the time who was talking, said that it was very true, 
things had loosened up in Russia, but how does the Russian feel about this. 
The answer was that the Russians didn’t feel that it is necessarily going to 
stay that way very long. I remember talking about this in the presence of 
George and he seemed to be quite agreeable on this idea. 
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Mr. JENNEB. When is the last time you saw De Mohrenschildt? 
Mr. GLOVEB. I saw him sometime in the early part of May, I believe. I moved 

into my house at 5723 Southwestern about the 20th of April, and I had taken 
all his furniture which he had, looking for a place to store, and we three 
fellows were needing furniture, because I sent all my furniture to my former 
wife, all the good furniture, so he was going to let us use the furniture for as 
long as we wanted, to save him storage fees and help us out. We moved it over, 
and then he finally, on leaving to go to Haiti, before he was going, he dropped 
by the house sometime in the day he departed, I think it was in the last few 
days of May, first week or tw- 

Mr. JENNER. 1963? 
Mr. GILNER. 1!%3, right. He came by the house looking for something which 

had been stored in some of the boxes, and they were loaded with their trailer 
and cargo to load on the boat in Florida where they going to take off from. 
They were sending goods by boat and flying themselves. 

Mr. JENNEB. That’s the last time you have seen him? 
Mr. GLOVEE. That is the last time I have seen him. 
Mr. JENNEB. Have you heard from him at aw time? 
Mr. GLOVEB. Have I heard from him? 
Mr. JENNER. What has been the extent of that contact, first? 
Mr. GLOVEB. Well, he wrote to me and his wife wrote to me telling about 

how things were going in Haiti, and I have replied very little to him. I 
have replied, I don’t know how many times, maybe once when they first went 
down there, and I replied after January 1, when I moved. I shipped most of 
his furniture to a storage, keeping some back that I can still use in the new 
house, and I wrote to him telling him, I told him I didn’t need the furniture, and 
I haven’t corresponded with him very much. 

Mr. JENNER. In that correspondence he-has he given you any information 
as to what they are doing in Haiti ? Did you have any information before 
they left for Haiti as to what they were, or thought they were, going to do? 

Mr. GLOVER. Yes. I have the information from talking very much about 
his Haiti venture, and the impression I got was somewhat hazy, but the flrst 
part was that he was going to be doing a geological survey for chemicals and 
minerals. 

Mr. JENNEZB. For what? 
Mr. GLOVER. Minerals of economic value. 
Mr. JENNEB. Did he indicate the group or company for which he was to do 

this work, or was it independent? 
Mr. GLOVER. I had the impression that he was the one who was running the 

show himself, but he was associated with some other businessman that was 
connected with it, that besides this initial venture of doing this chemical 
survey, they were also going to do other things and set up business ventures. 
That is what the. other part involved, and I had the impression that this ail 
tied together. 

Mr. JENNER. This was in the nature, as near as you can recall, of a joint 
venture of some kind? 

Mr. GLOVER. Yes; except he gave me the impression that he was really 
running the show, and I also had the impression, which he didn’t emphasize, 
but that someone else was providing the money if there was any money needed 

Mr. JENNER. Give us your knowledge and also your impression of the De 
Mohrenschildt’s financial status when they resided here in Dallas? 

Mr. GLOWER. I had the impression that they didn’t have very much money, 
because he had been away, and the time he came back, the oil consulting busi- 
ness had gone down pretty much. This was about the time when the companies 
were reorganizing and they were tightening their belts, and it just wasn’t such 
good times, and he apparently had trouble in getting any oil consultant jobs. 
This was the impression I got from him and he didn’t do very much, except 
I got the impression that he might have owned some leases, and he-- 

Mr. JENNER. Oil leases? 
Mr. GLOVEIL Oil leases. And he talked about one particular one where there 

was litigation about it. And I got the impression that he didn’t have very 
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much money, except possibly some money coming in from the oil leases and they 
didn’t have lots of food. They didn’t have anything but very simple food, 
simple clothes. They hadn’t bought anything new. They had clothes from 
time before, which were quite expensive, but they did, however, have a nice car. 
But they didn’t spend a’lot of money and didn’t seem to have a lot. 

Mr. JENNER. Would you say they attempted to live frugally? 
Mr. GLOVER. Yes; I would say they attempted to live frugally. 
Mr. JENNEB. Speaking there about attire, in this connection, as evidence of 

their financial status or condition, do you recall mentioning to the FBI their 
tennis clothing and from time to time other clothing was quite informal, even 
to the extent of not being appropriate? 

Mr. GLOVER. Well, Mrs. De Mohrenschildt used to wear a bathing suit all 
the time when she was playing tennis, one piece bathing suit, in which the 
lower half was sort of Bikini like. And George just wore a pair of shorts. 
That is accepted attire for a man tennis player. We used to go to the Dallas 
Athletic Country Club east of the city to play, sometimes, because Sam Ballen 
had a membership, and she was told it is against the rules to appear on the courts 
with a bathing suit. 

Mr. JENNER. Tell me about Sam Ballen. Who is he? 
Mr. GLOVER. Sam Ballen, I met him in the way I told you, and he told me 

that he had been in the stock market business in New York, and came here 
to organize a company which deals in cataloging, and has a library for oil well 
logs. These are the records of the physical measurements made in the oil 
well, and apparently was very successful in doing this. I have known him 
for the past 2 years-1 met him actually when I told you; at Lauriston Mar- 
shall’s house sometime in 1962, I guess. 

Mr. JENIPER. Is Ballen a friend, of Mr. De Mohrenschildt? 
Mr. GLOVEX Ballen is a friend of the De Mohrenschildts. 
Mr. JENNER. Was it your impression that they were closely acquainted? 
Mr. GLOVER. Fairly well, yes ; closely acquainted. 
Mr. JENNER. Did you play tennis together with Mr. Ballen and the De Mohren- 

schildts on more than one occasion ? Did you continue to have this acquaintance- 
ship subsequent to that first occasion about which you have testified? 

Mr. CLOVER. Very much so ; yes. 
Mr. JENNER. Were there occasions thereafter-social events, parties, visits 

in the home, and what not, that Sam Ballen participated? 
Mr. CLOVER. Yes; there were occasions, although the main association was 

that we played tennis together. We made a very good team. We have about 
the same degree of skill at it ; yes. 

Mr. JENNEB. Does he reside here in Dallas? 
Mr. GLOVEB. Yes ; he does. 
Mr. JENNEB. He still stays-lives here? 
Mr. GLOWER. As far as I know. 
Mr. JENNER. Do you know of a company with which he is associated? 
Mr. GLOVEB. I do not know the name offhand. 
Mr. JENNER. And that his name is spelled B-a-l-l-e-n, and his flrst name is 

Samuel? 
Mr. CLOVER. I just call him Sam. I don’t know whether his name is Samuel 

or not. 
Mr. JENNER. Do you know anything about the De Mohrenschildts’ views 

toward religion? 
Mr. GLOVER. They are very much against religion, I am quite sure. They 

don’t think very much of organized religion at all. 
Mr. JERNGR. Do you have any information more definite than that? Are they 

atheistic, are they just-don’t have any feeling one way or the other? 
Mr. GLOVEB. Be hard for me to say. I would think probably that atheistic 

would be more the correct term, but I don’t recall specific remarks that they 
made. 

Mr. JENNW. Did you have any impression, and do you now, as to any political 
affiliation of the De Mohrenschildts together or separate? 

Mr. CLOVER. Any kind of aftiliation? 
Mr. JENNER. Political or otherwise. 
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Mr. CLOVER. Political or otherwise. Well, business, he belongs to the Petro!eum 
Club. He talks about being down there. And I don’t know of any other 
organizations. 

Mr. JENNER. Well- 
Mr. GLOVER. Well, cystic fibrosis, they are very active in that, because of 

his son. 
Mr. JENNER. That is a charity organization? 
Mr. GLOVER. A charity organization. And they were very active in this, be- 

cause the wife, although it was not her son involved, was very, very active in 
that and went from door to door collecting, trying to get money for this purpose. 
I don’t know of any other organizations. I remember one time being invited 
to some kind of charity program over at the-1 don’t know how to call it any 
more, but there is a center for retarded children over in the Cedar Springs area, 
which it seems that a Mexican-American organization was sponsoring, and he 
invited me to go to that. I don’t know if they were members or not. I think 
that was sort of a Mexican-American, I am not sure. 

Mr. JENNER. Did you ever have the impression they ever belonged to any 
political organizations? 

Mr. GLOVER. No; I did not have any impression that he belonged to any. 
Mr. JENNER. Did they express what their politics were? That is, say, as 

between being Republican or Democrat? 
Mr. GLOVEB. I don’t recall anything very strong on that subject. 
Mr. JENNEB. Did you, during your time here in Dallas, become acquainted 

with Marina and Lee Oswald? 
Mr. GLOVER. I did. 
Mr. JENNER. Would you state when it was that you tlrst became acquainted 

with either or both of them. 
Mr. GLOVER. I am not able to give a specific time. I met Marina first at the 

home of George De Mohrenschildt. 
Mr. JENNER. All right, give me the circumstances and when that occurred 

and what led up to it, and what you knew in advance before the meeting was held, 
about that? That is, whether this came all of a sudden without any advance 
notice, or whether there had been some discussion with the De Mohrenschildts 
prior to that time. Just tell me the whole circumstances leading up to the 
moment you met Marina. 

Mr. GUIVER. I am not able to state a specitlc time, but of course it was some- 
where, I am not really able to say whether it was sometime in December, or in 
January, or sometime in that time, or in the first part. 

Mr. JENNER. What year? 
Mr. GLOVER. This would be the year 1962-63. 
Mr. JENNER. Now would you flx it with respect to when your wife and you 

separated. Was that in December of 1962, did you say? 
Mr. GLOVER. No, we separated before September 1, 1962. I am not able to say 

when she (Marina) came to the De Mohrenschildts. Marina came to the De 
Mohrenschildts several times. The first time I met her and subsequent times, 
she was also there. 

Mr. JENNER. Had there been-has there been any conversation about the 
Oswalds with you or in your. presence prior to the time that you met Marina? 

Mr. GLOVER. Well, I am not sure about this, but I would think, yes; they had 
ment.ioned her. 

Mr. JENNFX. The De Mohrenschildts had mentioned her? 
Mr. Gnovzz. Had mentioned her and her husband and their situation, but I 

really do not know a hundred percent that they mentioned it before I came 
over there. I rather think they mentioned she was coming there previous to 
my meeting her. 

Mr. JENNFX. What did they say about her in advance of the meeting? 
Mr. GLOVFX. Well, they told about, this is as far as I remember, that they 

told about her coming over here with Oswald and, as far as I remember the 
impression I got from De Mohrenschildt-it might not have been entirely from 
him, it may have come later-Oswald had gone to Russia to live and had become 
a citizen. That is the impression I got. And that he had decided he didn’t like 
Russia and he came back here and brought his Russian-born wife with him, 
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and were living in Fort Worth, and they were having trouble getting along, 
the Oswalds were. 

Mr. JENNEFL Getting along with each other? 
Mr. GLOVEB. Getting along with each other. 
Mr. JENNEB. You remember that distinctly? 
Mr. Grovsa. Yes; I remember that very distinctly, because they were trying 

to 5nd a place for Marina to stay. 
Mr. JENNEB. You learned all this through conversations with the De 

Mohrenschildts? 
Mr. GIPJER Right. 
Mr. JENNEIL Is that correct? 
Mr. Gnovsa. Yes. 
Mr. JENNEB. And either or both of them told you that the Oswalds were not 

getting along? 
Mr. Gnovsa. Yes. 
Mr. JENNEB. And that they were seeking what for them? 
Mr. GLOVEB. They were seeking a place particularly for Marina to stay. She 

had a baby. And seeking a place for her to stay where she could just get a 
living, because apparently her husband didn’t get along with her, Lee Oswald 
didn’t get along, and I am not sure whether he had lost his job or something. 
It was suggested it was financial difficulties, the main thing, they didn’t get 
along, and were trying to 5nd a place for her where she could live. 

Mr. JENNEB. Did either of the De Mohrenscbildts speak Russian? 
Mr. GLOVER. So far as I know, both of them spoke Russian. 
Mr. JENNEEL In your presence? 
Mr. GLOVEB. Yes; spoke Russian, what I assumed to be Russian. 
Mr. JENNEIZ. What is your command, if any, of the Russian language? 
Mr. G~ovsa. Well, I know “Da,” but I know very little about it. I have started 

to study Russian in connection with scienti5c work, because it is very valuable 
to be able to speak Russian, and I have always wanted to learn to speak 
Russian, but somehow I never got to do this. It is very slight, actually, and 
they both, as far as I know, spoke Russian. 

Mr. JENNEB. Now tell us what the occasion was, how it came about that YOU 
met Marina on this first occasion? 

Mr. GLOVEB. Well, I am not sure again as to all the details, but I believe that 
it was this way. That they told about her and that, I came over there one 
night when she was there. I might have been invited to dinner when she 
was there, or I might have just come over when she was there, and they called 
me during the day and said, “Glover, come over and meet this woman.” 

Mr. JENNEIL Your recollection is that either George or Jeanne called you 
and asked you to corn&over to their home to meet Marina? 

Mr. GLOVER. Yes; I am quite sure that he invited me to come over there, 
because that is usually the way. They were always inviting me to come over. 

Mr. JENNEB. And your impression, this was an evening or during the daytime? 
Mr. GLOVEB. Well, I couldn’t be sure, because she would sometimes come and 

stay for a day. It might be in the evening or it might have been on a weekend 
during the daytime. My impression was, it was in the evening. 

Mr. JENNEB. But your impression also was that this time that she had been 
invited by them on occasions prior to this particular one? 

Mr. GLOVEB. I am not sure whether they had invited her prior or not. 
Mr. JENNEE. I’m just asking you what your impression was at that time. 
Mr. GUXEB. At that time that 15rst saw her? 
Mr. JENNE~. Yes; as to whether she had been there to visit the De Mohren- 

schildts. 
Mr. GLOVFX My impression was that she probably had, but I really couldn’t 

be sure about that. 
Mr. JENNEB. Anything said that evening indicating how she had reached the 

De Mohrenschildt’s home? 
Mr. GLOVEB. You mean just physically brought there? 
Mr. JENNEB. Had they, the De Mohrenschildts gone to pick her up? Had she 

gotten there by bus herself? Had she gotton a cab, or how did she get there? 
Mr. GLOVEB. I don’t remember specifically how she had been brought there. 
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Mr. JENKER. That subject was not raised so as to give you the impression 
one way or the other, is that correct? 

Mr. GLOVER. Well, since she didn’t have any means of going herself, I am 
sure, whether she came by bus or whether she was brought by them, I had the 
impression that she was living in Fort Worth at the time, and I know she was, 
because at one time, either this time or another time, I volunteered, since I 
had a car, to take her down to the bus station with the De Mohrenschildts to 
take her on her way back to Fort Worth, and the bus wasn’t leaving right 
away, and there was a long wait, so we took her over to Fort Worth. But 
I am not sure whether that was this time or another time. 

Mr. JENNER. Had you had the impression then in that connection that there 
were occasions when she had come or gone back by way of bus, or that she was 
capable of doing so? 

Mr. GLOVER. That she was capable, yes. 
Mr. JENNER. And she knew enough about bus travel between Fort Worth 

and Dallas and the location of the De Mohrenschildt home so that she, unac- 
companied by someone, could travel back and forth? 

Mr. GLOVER. Well, at least go to the Fort Worth bus. I’m not sure about 
whether they would pick her up or what. That is the impression I got from the 
fact we took her to the bus station and she was supposed to leave by bus. 

Mr. JEKPI’ER. Who was present? Yourself, Marina, and the two De Mohren- 
schildts on this occasion? 

Mr. GLOVER. I believe that is correct. 
Mr. JENNER. Anybody else that youcan recall? 
Mr. GLOVER. I do not believe so, but I could not be a hundred percent sure. 

I believe that is the way it was. 
Mr. JENNER. Have the De Mohrenschildts said anything to you about how 

they had become acquainted with the Oswalds? 
Mr. GLOVEX. They had not said anything specifically, but again, I had the 

impression that because they were Russian speaking and knew some of the other 
people around the area who were Russian speaking, they learned from people 
they knew in Fort Worth of this Russian girl who was here in this country. 

Mr. JESNER. What, if anything, did they say about their interest in her 
beyond, let’s say, pure curiosity? 

Mr. GLOVER. That is really the extent of what they ever said, that they were 
curious, and also trying to help her out. This was right in character with 
Jeanne, who was always trying to help people out in such situations. 

Mr. JENNER. Was she a generous person in that respect? 
Mr. GLOVER. I think you would call it generous although you have to realize 

this is a double-edged sword. People somtimes do things in order to control 
things and arrange things, and other times they do things out of the goodness 
of their heart, and I think it was one of the facts, she liked to help people out, 
and arrange things. Maybe this is my male bias coming into it. 

Mr. JENNER. But in any event, they were, on the surface at least, cordial, 
and seeking to help her? 

Mr. GLCI~ER That’s right. 
Mr. JENNER. Did you detect that that was an active and not merely a passive 

effort on their part? 
Mr. GLOVER. Yes ; I felt it was an active thing. 
Mr. JENNER. They were pursuing it with some vigor? 
Mr. GLOVER. Yes ; I would say so. 
Mr. JENNER. Let’s take George in particular. Was it characteristic of him? 

Was he a generous man and wanted to help others? 
Mr. GLOVER. Much less so, I would say, than Mrs. De Mohrenschildt. I rather 

would attribute it to her. Maybe it is my male bias coming out, blaming it on 
Jeanne for being so interested in somebody else, but he went along with this 
too, and there were several other people I met there who they were trying to be 
good to. I think they were trying to do this to help. And shortly after my 
former wife left and I was by myself, I think they, in their relation to me, 
were trying to do something to help me out. 

Mr. JENNER. You met her on this occasion. How many additional occasions 
were there? 
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Mr. GLOWER I can’t be sure of the number of occasions, because she came sev- 
eral times to the De Mohrenschildt house. 

Mr. JENNEB. Alone? 
Mr.. GLOVEB Yes ; she came several times alone, and I would say two or three 

times I saw her there. 
Mr. JENNEB. And each occasion you saw her on these two or three or even 

more occasions, she was always alone in the sense that she was not accompaniti 
on any of those occasions by Lee Oswald? 

Mr. GLOVEB. That’s correct. 
Mr. JENNEFL Is that correct? 
Mr. GLO~EIC. That’s correct. 
Mr. JENNEE. What was the length of this visit that you had on the first 

occasion? 
Mr. GLOVEB. I am not really sure of the time, but the impression I had, it was 

in the evening, and again I am not sure which one of the times, but the im- 
pression I had, it was in the evening that I was over there, either to eat, and 
she left quite early in the evening. Well, we took, maybe, or she was taken by 
them, but one time she left around 9 o’clock or something like this, to get a bus 
to Fort Worth. Whether this was the first time, I really can’t be sure. 

Mr. JENNEB. Was it your impression she and her husband were living to- 
gether at that time? 

Mr. GLOVER. Yes; it was my impression. I am not really sure now whether 
anything was said to the contrary on that or not. My impression was that 
she was living with her husband on this first occasion, yes. 

Mr. JEN~EB. Did any occasion arise when you were advised or had the im- 
pression that she was not then at that period of time living with her husband? 

Mr. GLOVEB. Yes; I think this is subsequent to this first time I met her. 
Whatever those occasions were, they had arranged for her to stay with someone 
here in the Dallas area. 

Mr. JENNFX. Do you know the name? 
Mr. Gnovns. I do not remember the name of the people, but they had arranged 

for her to stay here, and she had stayed for, as I recall, a fairly short time, that 
the arrangement did not work out. 

Mr. JENN~E. Does the name Elena Hall trigger your recollection? 
Mr. Grovss. Elena Hall? 
Mr. JENNEB. H-a-l-l? 
Mr. GLOVEB. I don’t recall ever having heard that name. 
Mr. JE~NER. Meller, M-e-l-l-e-r? 
Mr. GLOVEB. I couldn’t be very sure about that. They might have mentioned 

a name, but I do not recall. They mentioned the names of quite a number of 
people to me, and I am not sure. 

Mr. JENNEB. What impression did you have of Marina on this ilrst occasion? 
Mr. GLOVEE. Well, my first impression was she was sort of an innocent person 

caught up in the situation. Although I have very little to go on, and I could 
not communicate with her, only through the De Mohrenschildts. 

Mr. JENNEB. Did she speak any English on that occasion? 
Mr. GLOVER. She spoke practically none. No English. She understood a 

little bit that people said in English. 
Mr. JENNEE. But she did not speak it? 
Mr. Grovs~. She couldn’t speak English. It was very diillcult for me to get 

any real good impression from her. 
Mr. JENNEIL And she was quite young? 
Mr. GLOVEB. Yes ; she was quite young. 
Mr. JENNEB. Let’s say this is February of 1963, did you say that was, or 

March? 
Mr. GLOWER. This was sometime in the first part of the year. 
Mr. JENNEB. Of1963? 
Mr. Grovna. Yes; it was probably in January. That would be my best recol- 

lection. It was during that time. It might have been later than that. I am 
hazy. The only thing I have to go by is, I learned later after discussion of the 
visit of Oswald and his wife to our house, I learned pretty much from the 
conversation that that meeting took place in the latter part of February. 
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Now I did not recall, I just talked with the other people who liv& in the 
house, and we flgured it must have been about that time. And other people 
present recalled this, so this is how I figured the whole business. And I know 
I met Marina previous to that time. 

I know I was away for a week in February when I went on a business trip 
to Pennsylvania, and so I assume it was somewhere in January, but I really do 
not remember. 

Again, if I had to recall those events, I might be able to. I can remember 
some of the events, but I am not very sure about it. 

Mr. JENNKB. When next did you meet Marina after this occasion? 
Mr. GLOW. Well, again, I am not sure at all about those occasions. She 

would come and stay at the house, and if I came in from playing tennis with 
George, she might have been there. This may have happened two or three 
times. 

Mr. JENNEB. There came an occasion, did there not, in which you met Lee 
Oswald? 

Mr. G-R. Yes; when I met Lee Oswald the first time, was at their house. 
Mr. JENNER. Did Marina accompany the De Mohrenschildts on that occasion? 
Mr. GLOVER. That’s right. 
Mr. JENNER. When was that and how did that arise, and what was the cir- 

cumstance? 
Mr. GLOVER. The only thing I can remember about this, is again to flx this 

with respect to the other meeting when he and his wife, Oswald and his wife, 
came to my house, and that was apparently in late February, so it must have 
been previous to that. 

Mr. JENNER. Does the date February 22, 1963, refresh your recollection as 
to the occasion they came to your home? 

Mr. GLO~FX Well, I think I remember in the conversation with the FBI 
they mentioned a date about Washington’s Birthday. 

Mr. JENNEB. It. is not Lincoln’s? 
Mr. GLOWER. I think it was Washington’s Birthday, but I don’t remember 

dates, so I had no actual recollection of the specific date. 
Mr. JENNER. Yes; that is Washington’s Birthday. [Checking calendar.1 
Mr. GLOVER. The only thing I have a hazy recollection about, that it was on 

a Tuesday or Wednesday of the week. 
Mr. JENNER. Washington’s Birthday in 1963, was on a Friday. 
Mr. GLO~EB. Maybe it was. My recollection isn’t worth much on this. 
Mr. JENNER. It was the latter part of February, in any event, of 1963? 
Mr. GLOVW. The meeting at which I first met Oswald was just previous to 

the meeting where I met Oswald and his wife the second time. 
Mr. JENNEX. There were two occasions when you met Oswald and his wife? 
Mr. CLOVER That’s right. The first one was at the De Mohrenschildts. 
Mr. JENNER. Excuse me, we have one meeting described which you set in 

the early part of the year, Marina alone. That is, she was unaccompanied 
by her husband, and you met her at the De Mohrenschildts? 

Mr. GLOVEB. Yes. 5 
Mr. JENSEB. There might have been some additional occasions when you saw 

her at the De Mohrenschildts prior to your having met Lee Oswald? 
Mr. GLOVER. That’s right. 
Mr. JENNEB. Now what was the circumstance under which you had your 

first meeting or flrst occasion that you met Lee Oswald? 
Mr. GLOVER. Cn that occasion the De Mohrenschildts invited the two Oswalds 

and invited quite a number of other people-1 was included-to their house. 
Mr. JENNEB. About when was this? 
Mr. GLOVER. Well, this was just previous to the time that Oswald and his 

wife came to my house, so I would say it was just a few days or a week before 
that. 

Mr. JENNEE. At the De Mohrenschildts, who was present on that occasion? 
Mr. GLOWER. This is where I have difficulty in recollection. Several times 

the De Mohrenschildts had invited me to their house for dinner, when he 
had informal dinners, and I am not really sure at all who was present. I am 
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sure that De Mohrenschildt and his wife, Marina Oswald and Lee Oswald, 
and myself, and Volkmar Schmidt. 

Mr. JENNER. He was then living with you? 
Mr. GLOVER. Living with me. He was there. And of the other people, I 

have just a poor impression as to whether- 
Mr. JENNEB. What about Pierce? 
Mr. GLOVE& Pierce was not there, I know that. 
Mr. JENNEB. Wasn’t there anybody by the name of Fredricksen? 
Mr. GLOVER. He was not there. 
Mr. JENNER. Do you know Fredricksen? 
Mr. GLOVER. You are talking about the drst meeting? I know Fredricksen. 

He had his office next to me at the laboratory. He works also at the laboratory, 
so I know him quite well. He was not there. 

Mr. JENNER. You have exhausted your recollection now? There were addi- 
tional persons present on this occasion, but you don’t recall their names? 

Mr. Gnovmz. I can recall names of people who might have been there, and I 
certainly wouldn’t swear to it, because I really don’t remember that well. 

Mr. JENNEB. Was it a large party? 
Mr. GLOVER. There were quite a number of people for the small apartment. 

There may have been five or six, seven or eight more people. 
Mr. JENNEB. There may have been flve or six or seven or eight more people 

in addition to these you have named? 
Mr. GLOVER. Yes. Now I have an impression, and I may be completely wrong, 

that a man by the name of Richmond was there. 
Mr. JENNER. Richmond? 
Mr. GLOVEB. I am not sure how you’d spell his name. I know they called him 

High Richmond, and he works at the, they call it SCAS, which is Southwest 
Center for Advanced Studies. He has taught physics at SMU. He may have 
been there. I do not know for sure. Sam Ballen might have been there, I don’t 
know. I am not clear at all who might have been there. 

Mr. JENNEB. All right, this was a dinner party or an evening party? 
Mr. CLOVER. Sort of a dinner. 
Mr. JENNER. What did the Oswalds look like and what was your impression 

of Lee Oswald? Tell me how the Oawalds were generally attired? Did any- 
thing impress you? 

Mr. GLOVEB. Not well attired for clothing and shoes, those sort of things. 
I got the impression that they certainly were not perfectly well attired. As I 
/remember, Oswald just wore an open shirt and a pair of pants. He wasn’t 
dressed up at all. Some of the other people were dressed up. 

Mr. JENNEB. Even though this was in February 1963? 
Mr. GLOVE% Well, I don’t know. I got the impression that he was informally 

attired as opposed to formally attired, and his wife was also. That is the im- 
pression I got. Maybe she was dressed up more. Again, only impression I 
have is the informality of it as opposed to some of the other people who would 
be wearing suits. I can’t remember what I was wearing at that time myself. 
I have the impression that they were different people than ‘a lot of other people. 

Mr. JEIPNEB. You did? 
Mr. GLOVEB. Yes. 
Mr. JENNER. That would be true of each of them? 
Mr. GLO~EB. About her, I don’t know. It is hard to say. I don’t remember 

much of an impression of her, except she was a quiet little girl with a baby over 
on the bed sofa. 

Mr. JENNER. She brought the child with her? 
Mr. GLOVER. I am pretty sure; yes. Now again, I believe so, but again, I am 

not a hundred percent sure. 
Mr. JENNER. On this previous occasion had she brought her child with her? 
Mr. Gnovss. I believe she always had her child with her. 
Mr. JENNFZ. To the best of your recollection, on that occasion, she had the 

child with her? 
Mr. GLOVEB. Yes. 
Mr. JENNEB. What occurred that evening in the way of discussion? 
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Mr. GLOVEB. This evening several people talked to Oswald. I talke,d very 
little. 

Mr. JENNEB. English or Russian? 
Mr. GLOVEB. NO, I don’t remember whether there was any conversation in 

Russian or not. I really didn’t talk hardly any to the Oswalds, any myself that 
evening. I know I remember that Volkmar Schmidt talked with him consider- 
ably, but he did not talk in Russian. Volkmar talked English. 

hlr. JEKXEB. Does Volkmar Schmidt have command of the Russian language? 
hIr. GLOVER. He has no command of Russian, although Norman Fredricksen 

and Pierce and Volkmar all had started to study Russian. There was a course at 
the school. I believe there was a course at the laboratory, a private teacher 
was giving classes. They all three started to take, but Volkmar and Pierce 
stopped, and Fredricksen was the only one who continued. 

Mr. JENNER. Is the name Voshinin familiar to you? 
Mr. GLOVER. Yes. 
Mr. JENNEB. Was he the instructor or the tutor for Fredricksen and Pierce? 
hlr. GLOVER. I do not belie,ve so. I don’t think that is the-1 am quite sure 

that is not the same person at all. The facts I have about the teacher, it was 
a man who worked for some oil company here in Dallas who taught classes on 
the side. hlaybe he was an interpreter, or maybe he was in the laboratory in 
geology for an oil company, but he was teaching on the side. 

Mr. JENNER. Voshinln worked for Sun, did he not? 
Mr. GLOVER. Not the Voshinin that I know. I know one Voshinin, and he 

is teaching in the Chemical Engineering School of SMU. And his wife does 
translating. Now I don’t know of any other Voshinin. I don’t recall the name 
very well of this man who was teaching, but Fredricksen ended up by taking 
Russian lessons from an older woman who, I think, was related to a woman 
who-1 beg your pardon, Fredricksen took lessons later from a woman who 
was related to the man who worked for some oil company, who had originally 
given classes, and that woman’s name I do not remember. 

Mr. JBNNER. His mother-in-law. 7 Voshinin’s mother-in-law, Mrs. Gravitis? 
Mr. GLOVER. She, had some kind of a name she was known by. I am quite 

sure-1 can’t remember whether it was Voshinin-it is not the Voshinin that 
teaches at SMU. 

Mr. JENNER. It is a different one? 
Mr. GLOVER. The only Voshinin I know is the man that teaches at SMU. 
Mr. JENNER Does anything stand out in your mind on this initial meeting 

which you met Lee Oswald? And if so, would you please state it. 
Mr. Gnovna. Well, the story from the beginning that the De Mohrenschildts 

told, and the meeting on this first occasion, I didn’t talk very much to him-was 
a perplexing business to me. 

In the first mace. when he rDe Mohrenschildtl told the story, I didn’t believe 
it was possible for’any one to go to Russia and-work as he did and come back 
to this country. I doubted it was quite possible. And I mentioned this fact 
to some of the people I worked with. One fellow was particularly anti-Russian 
in every way, and he thought this easily possible for a person to do this, that 
this made sense. 

In other words, that I was dubious of the story from the beginning. The 
thing that I kept thinking all the time, and this is apparently where I made a 
mistake, was that, if someone in his position had done what he said and brought 
a Russian wife here, that certainly would be known by the authorities, the 
FBI particularly, and that if a person like he were running around the way 
he was and doing what he was doing, then he would be someone who is known 
very well by the FBI people. I told the FBI about this, and I also told them 
what De Mohrenschildt had written to me quite recently. 

Mr. JENNEE. Tell me about that. 
Mr. CLOVER. De Mohrenschildt told me in a letter that Oswald had been checked 

by the FBI- 
Mr. JENNEB. Do you have it? 
Mr. GLOVEB. I gave it to the FBI. They have the letter. He stated in the 

letter that he had asked the FBI about this man, and I don’t remember the 
words he used in the letter, but they are in that letter, but words to the effect 
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that they passed on him, or he was harmless, or he was something, suggesting 
that he was all right, he said, from their point of view. 

Mr. JENNER. That is, De Mohrenschildt says in this letter that he made an 
inquiry of the FBI and the FBI reassured him? 

Mr. Grovea. Yes. 
Mr. JENNER. That is, Oswald was all right? 
Mr. GLOVER Yes. 
Mr. JENNER. I don’t want to put words in your mouth. I want you to, by 

your recollection of what was stated, repeat it again so that it is not in my 
words. 

Mr. GLOVER. Yes. Well, I did get the impression from what I recall of his 
letter, that he had checked with the FBI, and I remember he stated specifically 
in the letter, either in Fort Worth or Dallas, about Oswald, and they told him 
that he was apparently all right, he was acceptable. They passed on him in some 
way. I don’t remember the exact way he put it. It is in the letter. 

Mr. JENNEB. Had you had any discussion with De Mohrenschildt on that 
subject on or about the time of your meeting the Oswalds? 

Mr. GLOVEE. When I got this letter, it reminded me that at one time when 
they were ilrst talking about putting Marina somewhere, getting her to go 
somewhere, that he had made some remark to the same effect, that he had 
some people who were very dubious of the situation, they didn’t want to have 
anything to do with the people, and he told them he checked with the FBI and 
they were all right, or words to that effect. 

Mr. JENNER. You used an expression a few minutes ago that apparently you 
made a mistake. Do you recall that? 

Mr. Gnovxa. Yes. 
Mr. JENNEB. In this connection, what do you mean by that? 
Mr. GLOVER. I referred directly to one thing, I made the mistake of assuming 

that a man in his situation-of assuming that, because this man had the history 
of having been in Russia, apparently, and had brought his Russian wife with 
him, and so forth, that the FBI would know all about it, and although I was 
very much perplexed by him, I felt that he must be not a dangerous person. 
I don’t think the FBI thought he was as dangerous as he was, and I think 
I made a mistake when I assumed that they could know that he was harmless. 
I assumed that the FBI would know about such a person, and in having this 
conversation with them, they said, of course they are not able to do that. 

Mr. JENNEB. Did you have any contact with the FBI prior to November 22, 
1963, concerning the Oswalds, or either of them? 

Mr. GLOVEB. I did not. 
Mr. JENNER. Did they-they didn’t interview you, and you made no calls or 

had any contact with them? 
Mr. CLOVER. That’s right. 
Mr. JENNER. What was your impression of Oswald on this first occasion that 

you met him? 
Mr. GLOVER. Well, I didn’t get too much of an impression. I didn’t really talk 

to him very much. 
Mr. JENNER. Did you get an impression of him being a man of education, or 

lack of it? 
Mr. Gnovxa. I certainly got the impression that he was someone who had 

a fairly lowly background and didn’t have very much in his life. 
Mr. JENNE. Very much in his life in the way of material things? 
Mr. G~~vxs. Yes; I would say so. 
Mr. JENNER. Or very much in the way of an education? 
Mr. GLOVER. Material, educational, and spiritual. 
Mr. JENNER. Spiritual br education or material? 
Mr. GLOVER. That is the impression I got, but it’s hard to put that down as 

an impression of this first meeting exactly. My impression does not come 
very much from the first meeting where I did not talk to him very much. Sub- 
sequently talking with Schmidt and the subsequent meeting at my house and 
talking with the other people, my impression comes from that total rather than 
any detailed thing he said. 

Mr. JENNEX. Then I will ask you what, as near as you can flx it, what your im- 
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pression of Oswald was? Let’s say, as of November 21, 19fXl? I am not think- 
ing in terms that you thought about him on that day, but I am trying to ti a 
cutoff period. 

Mr. GLOVER. Well, I came to the conclusion that he was, in the first place, ob- 
viously a fellow who was not satisfied with anything. He was not satisfied 
with what was in this country originally. He was not satisfied with the life in 
Russia. And he was not adjusting at all when he came back, so he was very 
maladjusted. 

Mr. JENNEE. Had you had the impression that, or did you have the impression 
that he was generally a maladjusted person? 

Mr. GLOVER. Well, certainly from his whole situation I would conclude that 
he was maladjusted. In the course of fitting into a social and political group 
at all, he didn’t adjust, didn’t fit in. 

Mr. JENNER. Had you had the impression then that he was not a person of 
sufllcient education with background or capacity, for example, for travel or 
to become a part of the group strata of society in which you moved? 

Mr. GLOVE. Oh, yes; I had the impression that he did not have a capacity 
to do that. My best word to describe him, my own perscmal word is that he 
was a ne’er-do-well. He did not adjust anywhere. He obviously didn’t get 
along with his wife. He was very- 

Mr. JENNEB. Was that obvious to you in her presence when you saw him in 
her presence? 

Mr. GLOVER. No; it was not obvious. This was only obvious from the de 
scription the De Mohrenschildts gave, but I still think this is a very important 
thing. I don’t judge another person by the detailed things he says. I judge 
a person by the whole style of his life. This includes his relationship to other 
people, like his wife. 

Mr. JENNER. I agree. The reason I pressed you again there was to bring out 
whether you were relying entirely on what the De Mohrenschildts said to you, 
or whether you were also relying on your contacts with the Oswalds and the 
general reputation in that community in which you lived in regard to that. 
They had views towards the Oswalds, and when I say community, I mean a 
circle of people. 

Mr. GLOVER. Yes. Well, I have to admit that I have no direct evidence of 
the two Oswalds having trouble, but it was mentioned by the De Mohrenschildts, 
and I don’t know whether by anyone else, that they didn’t get along. And that 
fact also, along with this, would fit into the picture, as I learned later, he lost 
his job here in Dallas. And he had apparently lost his job in Fort Worth, and 
this added to the picture of someone who wasn’t able to adjust. And such peo- 
ple who cannot adjust in their own work are very likely to be people who are 
not happy in their homelife and take it out on people in the homelife. 

This is the inference I gave, and the only evidence I have is what De 
Mohrenschildt told me about that. I cannot say that I observed the Oswalds 
being antagonistic to each other. 

Mr. JENNER. Now this first occasion then was an evening at the De Mohren- 
schildts, that he called you up without you having any prior notice, that 
the Oswalds were going to be there, and you went over and met them? 

Mr. GLOVEB. No. 
Mr. JENNER. You knew in advance? 
Mr. GLOWER. I believe they said when they called that these people were 

going to be there. I don’t know how much notice they gave. 
Mr. JENNER. Is there anything about which you haven’t testifled that struck 

you about the Oswalds on that occasion? 
Mr. GLOVER. No ; I don’t believe so. 
Mr. JENNER. Did he speak Russian during the course of the evening? 
Mr. GLOWER. I’m not sure. 
Mr. JENNER. All right. Or at least a language that was not English? 
Mr. GLOWER. I really couldn’t be sure on that point. 
Mr. JENNER. Did she take part in the conversation to any extent? 
Mr. GLOVER. Well, she never did take part in the conversation very much. 
Mr. JENNEB. When was the last occasion you saw the Oswalds? 
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Mr. GLOVEB. This, as I said before, was a few days to a week, I believe, after 
the time I saw them at the De Mohrenschildts’. 

Mr. JENNEB. Was that at your home? 
Mr. GLO~EIL That was at my home. 
Mr. JENNEB. Was this a visit or an assembly that you organized? 
Mr. GLOVER. Yes; I was the prime mover in organizing it. 
Mr. JENNER. Tell us what motivated you and what you went about doing, and 

who was there. 
Mr. GLOVEB. Well, I 

because I didn’t talk 
didn’t get a very good impression of Oswald this first time, 
with him. But I talked with Volkmar Schmidt, and we 

talked with Dick Pierce, who was living with us, and we talked about it. I 
asked Dick if he would like to meet this fellow, like to see what he was like, 
because the whole thing seemed rather an unbelievable story that this could 
happen. It was unknown as far as my experience is concerned. And Mrs. 
De Mohrenschildt had been pushing the fact that Marina did not have anyone 
to converse with, and she also said that Lee would not make any effort to help 
his wife learn English. 

Mr. JENNEB. All right. Now, I would like a little more development of that. 
Who made the statement to you? 

Mr. GLOVEB. One of the De Mohrenschildts. 
Mr. JENNER. One of the De Mohrenschildts? This was not merely an idle 

remark, a chance remark made one time, but had they mentioned it several 
times? 

Mr. GLOVEB. I believe so ; yes. 
Mr. JENNEB. In talking to you about the Oswalds? 
Mr. CLOVER. I would say so. 
Mr. JENNER. They did say collectively-I mean-they did say affirmatively 

that one of the problems was that Lee Oswald was adverse to his wife Marina, 
learning the English language, or to use the English language? 

Mr. GLOVER. Certainly that he didn’t make any effort to help her. 
Mr. JENNER. All right, okay, go ahead about your party now. 
Mr. GLOVEB. It so happened at this time that Ruth Paine, who is an ac- 

quaintance of min- 
Mr. JENNER. How did you become acquainted with Ruth Paine? 
Mr. GLOVEB. I became acquainted with Ruth Paine either through the Uni- 

tarian Church here in Dallas, or through a singing group which had members 
in it, from the Unitarian Church, I am not sure which. As I remember, it may 
not be entirely correct, but sometime after ‘56, I think, ‘56 to ‘58 in there, I 
was more active. I had joined the Unitarian Church sometime after coming to 
Dallas, and I used to sing some time in the church choir, and my former wife 
did sing much more than I did. Sometime during that period Michael Paine 
came to sing with the Unitarian Church. It seems he had been trying out 
various choirs around the town. 

Mr. JENNER. Had you known him prior to this time? 
Mr. GLOVER. I had not and I don’t think his wife came there much to the 

church. I am not sure whether she ever came to the church. I believe she 
is a Quaker, and I think she came very little to the church. Maybe she did 
come and sing in the choir. Subsequently it was, as I remember, it was through 
him that I met her, and probably at a singing group which was organized, in 
which the majority of the members of the singing group were people who sing 
in the Unitarian choir. 

Mr. JENNEB. Was this kind of a madrigal group? 
Mr. GLOVER. Yes. This was what it was called, depending on the membership 

at any time. They sing all kinds of things. 
Mr. JENNEB. Go ahead about your party. 
Mr. GLOVEB. Okay, so I knew at this time I had seen Ruth Paine on a few 

occasions in the past 6 months or a year, and I must have been talking with 
her or seen her somewhere previous to this time of the party, at which time 
she mentioned that she was going, she thought she was going to teach a course 
in Russian at St. Mark School; and that she was trying to brush up on the 
Russian, on-r maybe I am just thinking she said this latter. But she was 
interested, and I didn’t really know-1 think at that time I was aware of the 
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fact she had majored in Russian in school, or knew Russian very well, aIQd 
De Mohrenschildt’s wife Jeanne, was trying to find someone who could converse 
with her, and I thought I n-ould tell Ruth Paine about her, maybe she would 
he interested in talking with this woman. So I invited her, and she said she 
would be interested. That is the explanation of how she came. 

Mr. JENKER. Did you tell Ruth Paine about the Oswalds. to the extent that 
you knew about them at that time? 

Mr. GLOVER. I am sure I did. 
h3r. JENKER. Did she indicate whether she had any acquaintance or knowl- 

edge of the Oswalc$? 
hlr. GLOVER. Well, it never occurred to me to question this until it was brought 

up by the FBI. As far as I knon7, this was completely new to her. 
Mr. JENKER. Tour rpaction at that time, in any event, n-as, as far as Mrs. 

Paine is concerned, your knowledge of her, she knen- nothing about the Oswalds? 

Mr. GLOVER. That’s right, completely new to her. Dick Pierce came. At the 
time, Dick kept company with a girl who works at the laboratory, Betty hlac- 
Donald, and she came along. I believe he invited her to come. 

Mr. JENNER. Did she speak Russian? 
Mr. GLOVER. No ; she did not. 
hlr. JENNEFC. All right, then you had Pierce accompanied by Betty MacDonald? 
hlr. GLOVER. Right. . 

Mr. JENNEX And you had Ruth Paine. Was she accompanied by her husband? 
Mr. GLOVER. Yes. 
Mr. JENNER. She was accompanied by her husband on that occasion? 
Mr. GLOVER. I am pretty sure that he was there. Again I am not a hundred 

percent sure. I think we talked about this, the three of us, that were living 
together. I am sure he was there. 

Mr. JENNER. Were you aware that Mrs. Paine and her husband were separated? 
hlr. GLOVER. I was. 
Mr. JENNER. As of that time? 
Mr. GLOVER. I knew about that situation; yes. I don’t think I invited him 

particularly, although I may have mentioned him, but I invited her b&cause of 

the Russian. 
Norm Fredricksen was in the office next to me, and I told him about the situa- 

tion and asked him if he would be interested in coming, and he said he would 

come and he came. 
hIr. JENNEB. Is he a married man? 

Mr. GLOVER. Yes. 
Mr. JENNER. Did he bring Mrs. Fredricksen? 
hlr. GLOVER. He brought Mrs. Fredricksen; yes, sir. I had the impression at 

that time that Norm had been the most studious of the three that had taken 

Russian and he was continuing. He n-as going to graduate school and he 

wanted to make it a major language. At least that was the motive he presented 
to me. I was interested in someone who could speak Russian and could hear 
both these people talk, so I invited him. 

I think that is all the people that were there. I know that when I talked to 
the FBI, I omitted Betty RlacDonald’s name in my statement. 

Mr. JENNER. At least. for the moment this exhausts your recollection as to 
who attended your party? 

Mr. GLOVEB. I believe so. I don’t call it a party. 
Mr. JENNER. I think you mentioned the De Mohrenschildts. Did they drop in? 

Mr. GLOVER. Yes; for a few minutes, and went somewhere else. They were 
going somewhere. 

Mr. JENNEB. Did the discussion take place-were there any discussions during 
the course of that evening with Lee Oswald which dealt with his political views? 

Mr. GLOVEB. Yes ; there were discussions. 

Mr. JENNEB. Tell us about them. 
Mr. GLOVER. Again I have to give an over-all impression I got. This may be 

partly as a result of questioning from some of the people present, but among 
the things that came out was that, and again I mentioned this before in con- 
nection with the other meeting, it is an over-all impression-he was apparently 

a Marxist. 
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Now I am not sure that I can say that he said exactly these words himself, or 
whether this was repeated to me after by Schmidt or Pierce or Mrs. Paine or 
someone, but as I say, I pay less attention to what a person says in detail than to 
the overall impression of what their style is; but I do remember specifically 
that he or someone else present said he was a Marxist- 

Mr. JEN~ER. What impression did you hare of the distinction, if any, between 
Marxism and Communism? 

Mr. GLOVER. Well, with reference specifically to the so-called Communist re- 
gime, the impression I got was that he was a Marxist theoretically, but he did 
not like what he saw in Russia. He didn’t like it and came back, but ap- 
parently this did not satisfy him. 

Mr. JENNER. He had theories, but what he saw in Russia didn’t measure up 
to those theories? 

Mr. CLOVER. Apparently so. 
Mr. JENNER. His so-called ideals? 
Mr. GLOVER. Yes. 
Mr. JENNER. In any event, he had-what he had come back to here in America 

didn’t measure up to what he- 
Mr. GLOVER. Spparently. He said so. 
Mr. JENNER. Would you put that in your own words. What did he say on this 

occasion? 
Mr. GLOVER. Again I have to qualify this. Maybe it is one of the impressions 

I got from other people talking afterwards, but I feel he said that he did not 
think that the Russian system measured up at all to his idea of what the society 
should be like, and obviously he didn’t think the American system measured up 
or he wouldn’t have gone there in the first place, and I am sure he said he did 
not think the American system measured up to his ideals. 

Mr. JENNER. Was there any discussion about his life or their life in Russia? 
Mr. GL~VER. Yes; there was considerable. 
Mr. JENNER. Tell us about that. 
Mr. GLOVER. Well, the thing I remember was that he was working in some 

kind of a trade. I don’t remember what trade he was working at. And I don’t 
remember really too many strong impressions. 

The strong impression I got of things that he talked about were the-was the 
fact that his wife was not treated very well in Russia after she married him. 
She was apparently looked down on. This was the impression I had from 
listening to Oswald, either Oswald or conversation with his wife. 

Mr. JENNER. That occurred at this meeting at your house? 
hlr. GLOVER. I believe so, yes. 
Mr. JEKNER. By the way, how did you get the Oswalds there? Did you call 

them directly, or did you have somebody intervene for you? How was that 
arranged? 

Mr. GLOVER. I talked with the De Mohrenschildts as to where they lived. By 
this time he was living in Dallas. He had gotten a job in Dallas and they were 
living in Dallas. 

Mr. JENNER. Jaggars-Chiles-Storall? 
Mr. GLOVER. I don’t know the name of the company, but I asked them (De 

Mohrenschildts) about where he lived, and they gave me his telephone number 
at the place where he worked. I still have his telephone number and I called 
him and asked him if he would come over to the house to meet some people, 
some such words as that, and he said, he would. I believe he gave me the ad- 
dress. It might have been the De Mohrenschildts who gave me the address 
originally. I have that address and had it on a slip of paper in my purse, and 
when I was about to throw away the slip of paper on which I accumulated a 
lot of addresses, I copied it down in my address book. I just in-1 just had a 
feeling I ought to record this. 

Mr. JENNER. He lived on Elsbeth Street? 
Mr. GLWER. He lived on Elsbeth, that’s right. The only thing I remember 

about the place at work was that I think he worked in the photographic depart- 
ment of some, apparently something to do with a printing plant. Then I called 
him and I asked him if he would come over, and he didn’t have any transporta- 
tion, and I offered to come over and pick him up. My wife remembers that I 
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was down at the ice rink skating. I went down there early and picked him up 
on the way back home. 

or. JESSER. Was anything said during the time that you knew Osvald or had 
any contact with him as to whether he was able to drive an automobile and 
operate an automobile? 

Mr. GLWXR. I do not recall anything said about that. 
Mr. JESSER. I ask you to state the discussions that occurred at this party 

in your home. or gathering, let’s put it that way. Would that be a better descrip- 
tion? It was a gathering rather than a party? 

Jlr. GLOWER. Well, of course, one’s immediate reaction to being associated 
with any dastardly art or event is of course so painful that I shrink away 
from him. It wasn’t a party. It was a gathering for a fairly specific reason, to 
look at this fellow and le: some other people look at him and see what they 
made of him, so I call it a gathering. 

Mr. JESSEK I think that that is a fair statement of it, in any event, Tell 
us what he said his life in Russia was like, his views, if he expressed any views, 
and then I am going to ask you after that your impression of the man. 

Mr. GLOVER. Well, I don’t really recall anything that he said specifically. 
Seems like his conversation was of the tyls.? where he did not initiate very 
much himself. He answered questions, and maybe it is partly hindsight, now, 
I don’t know, and it is hard to say, one has the impression that he wasn’t very 
candid at all. He was not the open type of person who one might have hoped 
for, Maybe it was too much to hope, but I believe it has happened of people 
who have done, say, somethin, m like he did in the direction of Russia, and have 
realized how wrong it was and have Come back to the fold, and have been cardid 
about their experiences, and of people who have gone in a Communist direction 
cf?rtainly, and who have retraced their steps and come back to realize the truth 
of the matter and have been very candid about it. 

And he was certainly not a candid person. I do no’t remember specifically 
anything he said. It is hard really to get a very good impression of tilings. 
It seems like he was trying to gc along with things. He was enjoying being 
asked questions by people, and he was going along with the questioning. That 
was the impression I got. I remember this discussion of what he was doing 
(for work). but I don’t remember what it was. I remember his discussion of 
the-it might have been his wife, I am not sure of which one it was, the uneven 
man to woman ratio in Russia. And I don’t know that that occurred that night 
or sometime previous on another occasion. It might have ocrurred on another 
occasion with his wife only present. but that fact was brought out about the 
uneven ratio, and I got the impression that might have been one of the reasons 
that she jumped at a chance to marry someone. 

An FBI man pointed out to me that this was not very logical because of the 
differences in the age. She is very young, and the people were-who were 
killed off in World War II would be in my generation of 40 or 50 years old and 
there might not be much competition there. But that was the impression I got. 
Then there was also something mentioned about the treatment of the Cubans. 
It seems they lived near a place where there were Cubans. 

Mr. JENNER. It seems what? 
Mr. GLOWER. It seems they were living at or near a place where Cubans who 

had been brought from Cuba by the Communist regime were being indoctrinated. 
Mr. JESNER. This is while they were in Russia? 
Mr. GU)VER. This is while they were in Russia, yes. 
Mr. JEX‘NER. Then it must have been in the town, at least they knew of some 

Cubans being in Russia? 
Mr. GLO~JZR. I used the words “being indoctrinated,” because I assume this 

is what was going on. I don’t think he used that word. 
Mr. JENNER. Did he indicate that he had any contact with them? 
Mr. GLOVER. Nothing specifically that I remember was said about having 

actual contact with individuals, but quite a bit was said about the treatment. 
Actual contact, I don’t know whether he said that, but it didn’t stick in my mind 
that he had any actual contact, but they did talk about the way they were 
treat.ed. and he gave the impression they were really treated well. 

Mr. JENNER. The Cubans were? 
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JIr. GLOTER. The Cubans were really treated well and given everything they 
wanted, and lots of girls for them, and the girls all fell for the Cubans, as it 
were, you know. 

Mr. JESXER. Did Oswald express views with respect to Castro and the Cubans? 
Mr. GLOVER. I could not remember any specific view about them, but I got 

the impression from his description of the Cubans n-110. were there, that he 
might have been trying to create the impression that the Cubans were very 
much accepted by the Russians. Apparently, in all this conversation, I believe 
he was being very cagey about making statements, but he would give the impres- 
sion that these people must have been pretty nice. They were being treated 
so by the Russians. Actually, he gave it as a matter of fart that they were 
being treated very well. I don’t remember him having said anything specifically 
about his liking or not liking the Cubans or Castro. 

Mr. JEXXER. Anything else that occurred that evening with respect to con- 
versation and his political views and life in Russia that you now recall? 

Mr. GLOVER. No; I don’t think there is anything that I recall right at the 
moment. 

Mr. JENNER. Did Mrs. Paine take part in these discussions? 
Mr. GLOVER. Yes; she talked to both Oswald and she talked to his wife very 

much. 
Mr. JESNER. When she talked to Marina, in what language did she speak? 
Mr. GLOVER. Well, I beliere what she said, she said in Russian. I don’t 

believe Marina was able to converse in English. 
Mr. JENPI’ER. Did she translate for Marina? 
Mr. GLOTER. Yes; I believe she did. 
Mr. JENNER. Did Oswald translate for her? 
Mr. GLOWER. Marina, I cannot be sure about that. I don’t remember that 

he did. 
Mr. JENNER. This was in a house or in an apartment? 
Mr. GLOVER. It was in a house. 
Mr. JENKER. Did the women kind of move around and the men gather to- 

gether, or would, as sometimes happens at meetings of this nature, were you 
all gathered generally in the same room or the same general vicinity and 
everybody take part in the social intercourse and interplay? 

JIr. G~ovnrz. Well, I don’t remember any particular pattern. The only per- 
son who would talk very much to Marina was Ruth Paine, because she was 
the only woman. 

Mr. JEXKER. What about the De Aiohrenschildts? Did they just drop in 
and leave right away? 

Blr. GLOVER. They stayed a very brief time. 
Mr. JESNER. Did the De Mohrenschildts take part? There wasn’t anybody 

other than Mrs. Paine, or possibly Lee Oswald, to translate for Marina, 
is that a fair statement? 

Mr. GLOVER. That’s right. The De Mohrenschildts did not come in at the 
beginning of the evening. They came sometime, if I remember, around 9 
o’clock and stayed a short while and left. 

Mr. JENSER. Did your guests press Oswald as to his political views? 
Mr. GLOVER. Yes; he had been in Russia. He didn’t think very much of 

that. He didn’t think much of the ZTnited States’ system, but what it was 
about the system, he didn’t know. 

Mr. JEKNER. In other words, they pressed him so they backed him in a 
corner, to use the vernacular, and he had no real answers? 

Mr. GLOVER. That’s right. I think they ascertained that pretty well. 
Jlr. JESRER. He just reiterated, “I am a Marxist,” or “I believe in com- 

munism,” or I have these ideals, but I haven’t found the ideal site anywhere? 
So far, that is a fairly general statement? 

Mr. GLOVER. I think so. 
Mr. JESKER. Since I said so much about it, is there anything you want 

to elaborate on in that connection? 
Xr. GLOVES. R’o; I think what you said I agree to, that he was essentially 

more on the defensive. They asked him, as I just stated, what is the answer, 
and he essentially stated he didn’t know the answer. 
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Mr. JESSER. Do you have any impression as to why, if you had an im- 
pression at all, why this man did not want his wife to learn English? 

.4nd if so, what was that impression? 
JIr. GLOTER. Well, the impression I had was simply one of maybe want- 

ing to control her, but I did not think cf anything beyond the usual sittmtion 
xhich can happen with a man and his wife, where one person of the two is 
much, is very much the dominating person. 

Mr. JEXXER. Did you feel he was the dominating person in the couple? 

Mr. GLOTER. I certainly did, because in the first plaze, the story I heard 
was they were trying to find a place for Alarinn where she could get away 
from him. but this later time they appeared to get along, so I assumed 

she was staying with him. 
3lr. JESXER. What impression did you have of him then and subsequently, 

as to whether he n-as a stable person? 
Mr. GLOVER. I did not think of stability at all, because he n*as fairly well 

behaved at the times I saw him. It is true, I did not think he was very 
candid, but I felt- 

Jlr. JEHSER. You did not think he was very candid? 

Mr. GLCWTR. I did not think he was very candid, no; but I felt that what- 
ever he was doing, he was able to get along in some way. But I had the 
impression of his being a ne’er-do-well sort of fellow, who would go from one 

place to another. never making adjustments very well. I did not get the 
impression. as I stated before, I did not get the impression of him being 
violent, Fhich later came out, and- 

Nr. JESSER. Did you have any impression as to whether he was a man 
who Lvas well-ad+uuted. poorly adjusted, or otherwise? 

Mr. GLOVER. Well. in the sense that if a person’s whole philosophy of life, 

what he lives by, is very much in doubt, I would say from that point of view, 
he was poorly adjusted. From the point of view, possibly of his ability to 
get along in some fashion, he had one job and he had another job-1 mean 
he apparently worked in Fort Worth and then he got a job in Dallas, and 

\nfter he left here he went to New Orleans and got a job, and he was able 
‘to get along in some fashion, hut obviously he was poorly adjusted as far 

as his whole living was concerned. 
Mr. JEXSFZR. Do you have an opinion of bon- much maturity, a person 

lacking in maturity, or n-hat view. if any, do you have in that connection, 
or did you acquire? 

Mr. GLOVER. Well, in the sense that a person is not mature until he dis- 
covers n-hat he is living by. he certainly has very immature. He apparently 
never did develop any set rules hy which he lived by, in spite of his purported 
l\Iarsism. ,4pparently the dominating thing in this-in his life was that he 
had grown up in a poor environment, and I am getting this from what I have 

read in the newspapers. It is sort of hindsight. 
Mr. JESKER. Try to keep that out as much as possible. I am trying to get 

your impression gleaned from the times you met the man. 
Mr. GLOWR. Well, I would say that I didn’t really have any impression of 

great instability. But I had the impression that he didn’t know what he 
wanted at all. 

Mr. JESSER. Did you hare any impression that he was not capable of know- 
ing what he wanted? I don’t mean mental operation. I mean a man whose 

background n-as so shallow. and education so limited, that he really had no 
capacity for determining in any reasonable capacity since, what his regions of 
reaching and desires lvere? 

Mr. GLOWR. Well, I would guess, I thought at the time that a person in his 
situation who had done the things he did, it looked like if he had never discovered 
what he wanted to live by by that time, that he probably never would discover 

what he was going to live by-of course I didn’t keep contact with him after 
this meeting-and, consequently, had no further chance to observe him. 

Mr. JENNER. I am going to talk about that in a moment. 
Mr. GLOVER. Okay. 

Mr. JENNER. Did you get any impression of him as to whether he felt the 
world had treated him poorly and he had any grudge as to the world, his lot 
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in life, if not directed toward any person, that he decided he would rationalize 
to avoid Self-analysis? 

yr. GLOVER. I didn’t get a rery strpng impression of that at all at the time. 
I think he was particularly nell behared n-hen we met him, because I think he 
was pretty much flattered that someone else would take an interest in him, 
and I think he ate this up to be questioned about something by somebody who 
might hare some status in society where he didn’t have any. But I didn’t 
get the impression that he was terribly bitter about this. I got the impression 
he was rery unsatisfied and unadjusted, maladjusted. He didn’t make any 
adjustment. 

Mr. JESSER. During the conversation, did he make any remarks, that you 
recall, concerning the United States? 

Mr. GLOVER. No; he did not make any remarks, except the remarks about the 
system not being a satisfactory one. 

Mr. JENNER. Was President Kennedy mentioned? 
Jlr. GLOVER. I do not believe so. 
Jlr. JESSER. Did he say anything as to whether he was involved in or sup- 

porting any particular political causes? 
Mr. GLOTER. So ; he did not say anything about that at all. 
Mr. JEPI'NER. You got no impression that evening as to whether he might or 

could be or was-might be or could be or was a person given to violence? 
Jlr. GLOVER. ?rTo; I did not get the impression that he was given to violence, 

except for the fact that he had mistreated his wife, apparently, according to 
the De Mohrenschildts. They led me to think that he might take out his 
aggression, as a psychologist might say, but certainly not the violence of the 
type of the assassination or something like this. 

Mr. JEXXER. That is the last occasion that you saw the Oswalds? 
Jlr. GLOVER. Essentially that is the last. I hedge a little bit on this because I 

faintly recollect that De Mohrenschildt came by the house where I was Bring 
once, and he may have had Oswald with him, but it was nothing but a passing 
meeting. If  it existed, I am not quite sure. It was nothing of significance that 
existed. 

Mr. JENSER. Did you see or meet, or were you present at any time subsequent 
to this meeting when Marina was present? 

hir. GLOVER. Yes; I n-as present at one time. Let’s see now, the sequence of 
events after that were, De Mohrenschildt left for Haiti sometime in early 
hIag. I am not really sure whether it is before they left. I guess it might have 
been before they left, or right after they left. I had a record player which they 
had loaned me. 

Mr. JESKER. From the De Mohrenschildts? 
Xr. GLOVER. The De Mohrenschildts had loaned me, and when Pierce and 

Schmidt moved in, they had record players, and they (De Mohrenschildts) 
wanted to give the record player to Marina. 

Ur. JESNER. The De JIohrenSchildts? 
Mr. GLOTER. Yes ; I had the record player, so one night when Pierce and I were 

going to visit a friend for dinner, a fellow by the name of Bob Tabbert, who I 
used to work with, we brought the record player with us and left it off at 
Marina’s place. 

Sow at that time I knew where they lived, because I picked them up before 
at Elsbeth, and this time it was in the evening and we drove up by the apartment 
where they lived, and just as we drove up, Marina was wheeling her baby on 
the side of the road, and it was obvious she was going somewhere else, and it 
was difficult to communicate with her, but apparently she knelt- about the record 
player, and she pointed up to a house, and we drove and waited in the street until 
she went to a door in the house, and we understood she lived there, and it was 
somewhat of a ramshackled house. and it was around the corner, I don’t know 
the name of the street, I could find it, I’m sure, it was the first- 

hlr. JESSER. Xeely Street? 
hlr. GLOVER. I don’t remember the name. I could flnd the street, because it 

was the first street on the left going north on Elsbeth. 
Xr. JESSER. In any event, this was an apartment building or home different 

from the one in which you picked them up in February of 19f53? 
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Mr. GLOVER. That’s right. So I gave tier the record player. 
Mr. JENNER. Gave it to her? 
Mr. GLOVER. That’s right. That is what De Mohrenschildt asked me to do. 
Mr. JEXNER. Lee Oswald did not appear on the scene at that time? 
Mr. GLOTER. So; he was not there. 
Mr. JENXER. Did you know he was not there? 
Mr. GLOTER. So ; I didn’t know he was not there ; no. Well, I am not snre about 

that. Seems to me, yes, that I asked if her husband was there, because the 
record player had been standing waiting to be taken over there for sometime 
when we were going, and it had fallen off and had the arm damaged, and I could 
not converse with her, and I tried to explain, and I asked if her husband was 
there, and I had the impression he wasn’t there, and I am not sure about that. 

Mr. JEKNER. Then what we have referred to was the last contact you had 
with Marina? 

Mr. GLOTER. That was the last time I saw her. 
Mr. JENNER. Did Mrs. Paine ever talk to you about Marina at any time 

thereafter? 
Mr. GLOVER. The Paines, either one or the other, talked to me after that time. 

On one occasion I got a call on the telephone, I am not sure whether it was Mr. 
or Mrs. Paine, in which they said the record player-1 believe it was the same 
one I had given or taken over to her that helongrd to the De Jlohrenschildts, was 
there at their house, and that she-first of all, the events after that went like 
this. 

The De Jlohrenschildts left and they told me Oswald lost his job and had gone 
to Kew Orleans. Then I believe it was only later through the Paines that I 
learned, I believe it was a telephone conversation. that Marina was staying there 
with them, or had been staring with them, and also left to go to New Orleans. 

Mr. JENKER. This was in the spring of 1963? 
Mr. GLOVER. This was sometime after the first of May. And I think at this 

time I learned through them that Marina had gone to join him in ;\‘ew Orleans. 
Mr. JENNER. Was anj-thing said about Mrs. Paine having taken Xarina to 

Sew Orleans? 
Mr. GLOTER. Sothing was said about her taking her to Kew Orleans, but I do 

believe I knew at that time that l\larina had stayed with her. I think I learned 
it through conv’ersation with them. I don’t remember having heard from or seen 
the Paines since the time they were at my house until the time that I have learned 
Marina had gone to New Orleans and had previously stayed with Ruth. And 
until the time that Mike came over and delivered the record player. I think Mike 
was the one who brought the record player, and I don’t remember the circum- 
stances on that, but I believe it was he. I am not sure I was home. I am not 
sure about that. 

Mr. JEXSER. By the way, that letter that De Mohrenschildt wrote you from 
Haiti, does this refresh your recollection more exactly as to his remarks about 
what you have testified : 

“It is interesting, but before we began to help Nnrinn and the child, we asked 
the FBI man in Dallas or in Fort \Yorth about Lee, and he told us be was 
completely harmless?” 

Mr. GLOYER. Yes; he used the word harmless, but I wasn’t sure I was quoting 
what he said. 

Mr. JESSER. Are you recounting a sequence of erents with respect to Jlarinn? 
Mr. GLOVER. Yes : so I learned, at, the time they brought the record player, that 

she had gone to New Orleans. 
Then the only other connection I had with them was that later than that, and 

now again I am not quite sure about the date. but it seems it must have been 
after I was married and I was still living on Southwestern, but I got a call from 
one of the Paines saying they had records that the De Xobrenscliildts had given 
Marina. These were for Russian speaking peoljle learning English, I believe, 
that they bad, and what to do with them? 

And I said, brinz them over here and I will store them. And I remember 
talking, and I renlrmber Jlirharl l’aine I)lougbt tbc records over to me and 
came in the house. and I talked with him a little bit. -iit tlris time Jlichael 
l’aine told me the last informxtion I had about them. He told me that, I %rn 
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not sure whether he said they were back, JIarina was coming hack, or Marina 
had already come back to Dallas. that LW had lost his job and that Lee was 
coming back, and that was in the time I helirvv 

Ah-. LESSER. TYas coming back to live or was visiting? 
Mr. GLOWR. Well. was coming back. Presumably hc lost his job and was 

coming back here. 
Mr. .TESSER. Lost his job in S~V Orleans? 
JIr. GLOWER. Right; and he was coming back here to live. That is the last 

I heard of them until the event of Sol-ember Z?d. 
JIr. JESTER. All right. SOW. is there anything Jlr. Glorer, that has occurred 

to ~-011 that you would like to add to the rcxc*ortl that you think might be helpful 
to the Commission in its inrestiyation of the assassination of President Kennedy 
and any of the people about which I have questioned you, and---or anything 
else that you think mi-lit help the Commission in the task of ascertaining the 
basic* facts and truths with respect to that tragic event? 

Mr. GLOTER. I don’t heliere there is anything else I have of any value to add. 
Mr. .TESSER. Sow you understand the Rules of the Commission. You may, 

if you wish, read over your testimony, and it will be available to you next week 
if you wish to do so. If  not, you have the privilege of n-airing that right should 
you so desire. You also have the privilege of signing the deposition, if you 
prefer to do that. That is, read and sign it. -\nd you also have the privilege 
of waving that right. Do you have any reaction on either of those subjects at 
the moment? 

Mr. GLOTER. I don’t have any reaction. I consider this as, because I don’t 
know very much about the leral aspects, I consider this to be a technicality. 
Maybe I shou’d ask someone. 

Mr. JENXER. Frankly, it is not anything of great moment, hut if you wish to, 
if you prefer-that you read your deposition over it will be available to you 
next week, should you so desire. 

Mr. GI.OVER. I believe so. I think I would like to read it. 
Mr. JEXSER. I would think that it wmld be about Tuesday. If  you will call 

here and ask for me or ask for JIr. Liebeler, ynur transcript will be available. 
And if you have any changes or porrectinns call them to our attention and 
we mill make them either on the face of the deposition or ask you to be 
reslvorn and then you state the corrections or additions. 

Mr. GLOVER. Yes. 
Mr. JENXER. With this I hare no further questions. I have only this to say, 

that I appreciate your appearing here voluntarily and inconveniencing yourself, 
and to the extent I had to inquire into your personal life, I hope you realize 
that it is part of my job and nothing personal on my part. 

Mr. GLOVER. I have something to say also. I think that it is not a question 
of my doing anyone a favor. I consider it a duty to tell n-hat I know about 
such a situation. 

Mr. .JENSER. All right, that is where we are at the moment. 

TESTIMONY OF CARLOS BRINGUIER 

The testimony of Carlos Bringuier was taken on April 7-8, 1964, at the Old 
Civil Courts Building, Royal and Conti Streets, New Orleans, La., by Mr. Wesley 
J. Liebeler, assistant counsel of the President’s Commission. 

Carlos Bringuier, having been first duly sworn, was examined and testified as 
follows : 

Mr. LIEBELER. My name is Wesley J. Liebeler. I am a member of the legal staff 
of the President’s Commission investigating the assassination of President 
Kennedy. 

Staff members have been authorized to take testimony of witnesses, including 
you, by the Commission, pursuant to authority granted to the Commission by 
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